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فرمانده  کل سپاه پاسداران:

امروز روز پایان 
اغتشاشات است

دیگر به خیابان نیایید

سیاست متناقض اطلاع رسانی درباره 
کمبود ذخایر آب چه پیامدهایی دارد؟

دستور کاهش مصرف
با احتیاط و تعارف 

ابتدا از قول مدیرعامل  |پیام ما| هفته گذشته بود که 
شرکت آب و فاضلاب استان تهران خبری منتشر شد 
مبنی بر اینکه ذخایر آبی پایتخت فقط برای 100 روز کافی 
است. پس از آن این خبر از سوی روابط عمومی این 
دیگری هم  روزها مسئولان  این  تکذیب شد.  شرکت 
بوده اند که ابتدا از کمبود ذخایر آب شرب سخن گفته اند 
اما در اظهار نظرهای بعدی کوشیده اند طوری سخن بگویند 
که جامعه احساس نگرانی نکند. سیاست متناقض درباره 
اطلاع رسانی مسئله کم آبی آیا موجب خواهد شد که 

کشور از این بحران با موفقیت عبور کند؟

وعده مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند شهر تهران:

مرکز مدیریت یکپارچه 
پسماند، حجم زباله 
آرادکوه را کم می کند 

ادامه واکنش ها به برخورد
با تجمع اعتراضی پزشکان 

پزشکان هم بیانیه 
انتقادی دادند 

رئیس کل سازمان نظام پزشکی
با استعفای رئیس هیات مدیره این 
سازمان در استان تهران مخالفت کرد

۲

۶

۵

۲

روزنامهنگاری
راممنوعكنید

 نامه هیات مدیره انجمن صنفی روزنامه نگاران به رئیس قوه قضاییه:
بیانیه نهادهای اطلاعاتی مغایر  دادرسی عادلانه است
 مدیران مسئول روزنامه های »شرق« و »هم میهن«

از فعالیت حرفه ای خبرنگاران شان دفاع کردند

انجمن صنفی روزنامه نگاران استان تهران
از بیانیه دو نهاد اطلاعاتی درباره روزنامه نگاران بازداشتی انتقاد کرد  

۲

۴

نماینده کرمان بار دیگر خواستار اجرای طرح زیرگذر باغ شاهزاده ماهان شد

اصراربرایشکستن
حریماثرجهانی

|پیام ما| سفر »عزت الله ضرغامی« وزیر میراث  فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری به استان کرمان و تقاضاهایی که نمایندگان 
این استان در مجلس از او درباره طرح زیرگذر باغ  شاهزاده ماهان مطرح کرده اند یادآور سفر سال گذشته او به استان فارس و 

مواضعش درباره ۲00 خانه تاریخی و طرح توسعه کشاورزی در حاشیه پاسارگاد بود.

فرسودگی ناوگان حمل و نقل عامل اصلی آلودگی هوا است
اما سیاستگذار نتوانسته برای آن کاری کند 

دولتوشهرداری
ناتوانازنوسازی

۳

سنا
ای

قم - مدیر حراست شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه 
کمبود کارت آب شیرین در شهر نداریم، تأکید کرد: نباید هر کارت 

آب بیشتر از ۳۷ هزار تومان در شهر به فروش برسد.
استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  حراست  مدیر  عسگری  محمد 
از  برخی  انتقاد  به  اشاره  با  آبان ماه طی سخنانی   ۷ امروز  قم 
شهروندان به کمبود کارت آب شیرین و گران شدن آن در شهر، 
شهر)آب  آب  دوم  شبکه  پیمانکار  سازان  سازه  شرکت  گفت: 
شیرین( است و تأمین و توزیع کارت های آب نیز این شرکت 

دارد. عهده  بر 
وی با بیان اینکه در حال حاضر کمبود کارت آب شیرین در شهر 
نداریم، اظهار کرد: فروشندگان نباید کارت های آب را بیشتر از ۳۷ 
هزار تومان به فروش برسانند در غیر این صورت مردم می توانند 
تخلفات را از طریق شماره تلفن 1۲۲ آبفای قم گزارش دهند تا 
پیگیری های لازم برای برخورد قانونی با متخلفین صورت گیرد.

مدیر حراست شرکت آب و فاضلاب استان قم در پایان یادآور 
شد: شهروندان می توانند برای تهیه کارت آب شیرین علاوه بر 
دفتر شرکت سازه سازان  به  داخل شهر،  در  فروش  نمایندگان 
واقع در بلوار غدیر کوچه 11 ساختمان ایران زمین نیز مراجعه و 

هر کارت آب را به قیمت ۳۲ هزار تومان خریداری کنند.

و  آب  شرکت  مدیرعامل   - کرمانشاه 
به  اشاره  با  استان کرمانشاه  فاضلاب 
اینکه یکی از مشکلات شهر کرمانشاه 
توزیع  برای  مخازن  بین  خطوط  نبود 
سطح  آب  شبکه  در  آب  مناسب 
 11.۵ به  نزدیک  اجرای  از  شهر است، 
انتقال بین مخازن و  کیلومتر خطوط 
رفع مشکلات چندین ساله آب مناطق 
جنوبی، جنوب غربی و جنوب شرقی 

داد. این شهر خبر 
رضا داودی درحاشیه بازدید و بررسی 
آب  انتقال  خط  پروژه  اجرای  روند 
چاه های ده پهن به مخزن کوثر گفت: 
خط  پروژه کلیدی؛  دو  حاضر  درحال 
انتقال آب از مخازن چمن به مخزن 
در  کیلومتر   ۲.۴ طول  به  جمهوری 
ده  چاه های  آب  انتقال  خط  و  غرب 
پهن به مخزن کوثر به طول ۹ کیلومتر 
در شرق شهر کرمانشاه در دست اجرا 

کیلومتری   ۹ پروژه  وی  می باشد. 
شهر  شرقی  بال  در  آب  انتقال  خط 
عنوان کرد که  ابتکاری  پروژه  یک  را 
استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  توسط 
پروژه  این  افزود:  و  اجراست  درحال 
شهر  به  آبرسانی  طرح های  جزو 
یک  آنجاییکه  از  اما  نبوده  کرمانشاه 
تأمین  در  و کلیدی  مهم  بسیار  پروژه 
جنوب  خصوصا  جنوبی  مناطق  آب 
عنوان  به  است،  کرمانشاه  شرقی 
توزیع  برای  ما  اولویت های  از  یکی 
دست  در  شهر  سطح  در  آب  متعادل 
اجرا قرارگرفت. داودی یادآور شد: در 
پمپاژی  ایستگاه  امر  همین  راستای 
ثانیه  در  لیتر   ۵00 ظرفیت  به  نیز 
روند کنونی  با  و  است  انجام  درحال 
اجرای پروژه بر آن هستیم تا پیش از 
تنش آبی سال آینده این خط را وارد 

کنیم. بهره برداری  مدار 

کمبود کارت آب شیرین 
در قم نداریم

اجرای ۱۱.۵ کیلومتر خطوط انتقال، مشکل 
کم آبی جنوب شهر کرمانشاه را مرتفع می سازد

آگهی تمدید مهلت تحویل پاکات و ابلاغ الحاقیه شماره 1       
اسناد مناقصه عمومی شماره 1401/40/ع 

به اطلاع کلیه متقاضیان جهت شرکت در مناقصه با موضوع " احداث ساختمان های مشترک شرکت گل گهر 
با شرکت گهر زمین شامل ساختمان های  اداری، رستوران، لاكرروم، ساختمان های نیمه صنعتی و انبار 
سنگ  شكن شماره ۲" می رساند مهلت تحویل پاكات از روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۰۸ به روز یکشنبه مورخ 
۱۴۰۱/۰۸/۱۵ در محل دفتر كمیسیون معاملات مجتمع و یا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران موکول گردید. ضمناً 
الحاقیه شماره ۱ اسناد مناقصه از وبسایت این شرکت به نشانی WWW.GEG.IR بخش مناقصه و مزایده 
قابل دانلود می باشد. فرمت ضمانت نامه های مورد تهیه می بایست عینا مطابق با فرمت ارائه شده در اسناد 
مناقصه باشد. شركت معدنی و صنعتی گل گهر در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر دلیل و 

کمیسیون معاملات بدون جبران خسارت مختار می باشد.
شركت معدنی و صنعتی گل گهر

قزوین  رجایی  نیروگاه شهید  قزوین- مدیرعامل 
از تولید هفت میلیارد و ۵۸0 میلیون و ۴10 هزار 
کیلووات ساعت انرژی الکتریکی توسط این مرکز 

طی سال جاری خبر داد.
رجایی،  شهید  نیروگاه  عمومی  روابط  به گزارش 
برق  میزان  این  کرد:  تصریح  موتابها  ابوالفضل 
واحدهای  شامل  گانه،  سیزده  واحدهای  توسط 
شبکه  به  و  تولید  ترکیبی  سیکل  و  بخاری 

شد. داده  تحویل  سراسری 
وی تصریح کرد: از این میزان انرژی تولید شده، 
کیلووات  هزار   ۵1 و  میلیون   ۵ و  میلیارد  چهار 

مگاواتی   ۲۵0 واحدهای  سوی  از  انرژی  ساعت 
 ۵۷۵ و  میلیارد  سه  همچنین  و  بخار  نیروگاه 
از  انرژی  ساعت  کیلووات  هزار   ۳۵۹ و  میلیون 
تولید  ترکیبی،  سیکل  نیروگاه  واحدهای  سوی 
انرژی  این مسوول خاطرنشان کرد:  است.  شده 
گانه  سیزده  واحدهای  در  تولیدی  الکتریکی 
نیروگاه با رشد سه درصدی نسبت به مدت مشابه 

است. بوده  همراه  سال گذشته 
لازم به ذکر است که نیروگاه شهید رجایی در پیک 
الکتریکی  انرژی  پایدار  تابستان امسال در تولید 

پیشتاز بوده است.

و  آب  شرکت  مدیرعامل   - شرقی  آذربایجان 
فاضلاب آذربایجان شرقی گفت: استان آذربایجان 
در  فاضلاب  خانه  تصفیه   11 داشتن  با  شرقی 
میلیون   100 از  بیش  می تواند  بهره برداری  حال 
و  صنعت  در  استفاده  قابل  پساب  مترمکعب 
کشاورزی تولید کند. محمد خانی در ادامه اظهار 
آذربایجان  استان  فاضلاب  و  آب  داشت: شرکت 
شرقی در سال 1۴01 با 10۸ پروژه فعال آبرسانی 
شهری )۲0 شهر(، مجتمع های آبرسانی روستایی 
و 1۲1 روستا( و همچنین تک  )در ۴ شهرستان 
زمینه  در  شهرستان(   ۲1 در  روستا   ۹0( روستاها 
توزیع  و  انتقال  ذخیره،  تامین،  طرح های  اجرای 
 – استانی   – ملی  اعتبارات  از  بهره گیری  با  آب 
به رفع تنش  و منابع داخلی خود نسبت  ابلاغی 
شرقی  آذربایجان  روستاهای  و  شهرها  در  آبی 

است. اقدام کرده 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب آذربایجان شرقی 
پایدار  آب  تامین  و  محرومیت  رفع  تنش،  رفع 
در  این شرکت  اولویت های  از  را  هم میهنان عزیز 

عنوان کرد. استان 
وی با اشاره به اینکه تامین آب در 11 شهر و ۷60 
روستای این استان در تابستان امسال با موازنه 
است،  بوده  مواجه  آب  و مصرف  تولید  در  منفی 
افزود: حفر 1۵ حلقه چاه و تجهیز 1۸ حلقه چاه 
تجهیز  و  چاه  حلقه   ۴ حفر  استان،  شهرهای  در 
 1۴ مجدد  مهندسی  روستاها،  در  چاه  حلقه   ۷
اجاره ۸۲ حلقه چاه  حلقه چاه در سطح استان، 
کشاورزی در سطح استان، جایگزینی بخشی از 

آب صنایع برای شرب و اجرای بیش از 60 کیلومتر 
در سطح  فرسوده  انتقال  و خطوط  شبکه  اصلاح 
شهرها و روستاها از جمله اقداماتی بوده که آبفای 
استان آذربایجان شرقی برای رفع مشکلات انجام 
داده است. وی تاکید کرد: نمونه برداری و پایش 
استان  پایش  مرکز  توسط  تامین  منابع  مستمر 
برای منابع آبی  ارتقای کیفی  و اجرای طرح های 
با  آبفا و آب منطقه ای استان  توسط شرکت های 
استفاده از پکیج های تصفیه و کلرزن ها از جمله 
آب شرب  حفظ کیفیت  برای  است که  اقداماتی 

انجام شده است. استان 
شرقی  آذربایجان  استان  اینکه  بیان  با  خانی 
حال  در  فاضلاب  خانه  تصفیه   11 داشتن  با 
میلیون   100 از  بیش  می تواند  بهره برداری 
و  صنعت  در  استفاده  قابل  پساب  مترمکعب 
این  از  بخشی  اضافه کرد:  تولید کند،  کشاورزی 
ظرفیت که در حوزه دریاچه ارومیه قرار دارد، برای 
است.  شده  گرفته  نظر  در  دریاچه  این  احیای 
مدیرعامل آبفای آذربایجان شرقی تصریح کرد: در 
نیرو و شورای عالی  راستای سیاست های وزارت 
آب کشور، برای بازچرخانی و همچنین جایگزینی 
آب قابل استفاده برای شرب با پساب در بخش 
فراخوان شناسایی  به  اقدام  این شرکت  صنعت، 
فراخوان  و  کرده  زمینه  این  در  سرمایه گذاری 
به  نیز  استان  شهرهای  از  یکی  پساب  واگذاری 
گزارش  راستا  همین  در  می گیرد.  انجام  زودی 
توجیهی و مدل مالی مربوط به پساب سه شهر 

است. واگذاری  آماده  و  شده  تهیه 

بیش از ۷.۵ میلیارد کیلووات ساعت برق 
در نیروگاه شهید رجایی قزوین تولید شد

تولید بیش از ۱۰۰ میلیون مترمکعب پساب 
در استان آذربایجان شرقی

صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
استان  به  خود  یکروزه  سفر  ادامه  در  دستی 
از  جمعی  و  استاندار  همراهی  با  کرمان 
مسئولین استانی از باغ بیرم آباد کرمان بازدید 
و  زیبا  باغ های  از  یکی  آباد  بیرم  باغ  کرد. 
تاریخی شهر کرمان است. این باغ که در شرق 
شهر کرمان و در جوار بنای تاریخی تخت درگاه 
افشار  بیگ  بیرام  دارد، توسط  قرار  بیگ  قلی 
اسماعیل  شاه  زمان  در  شده است که  ساخته 
در  استاجلو  محمدخان  سوی  از  و  صفوی 

آمد. به کرمان  قمری  هجری  سال۹16 
و  است  قرن  چهار  از  بیش  باغ  این  قدمت   
بر اساس وقفنامه  ۴.۵ هکتار وسعت دارد و 
از  تن  چهار  توسط  قاجاریه  زمان  در  موجود، 
رضوی  قدس  آستان  به  بیک  قلی  فرزندان 

شده است.  واگذار 
آغاز   ۹۴ سال  ماه  آبان  بنا  این  بازسازی 
امروز  و  است  نرسیده  اتمام  به  هنوز  و  شده 
عزت الله  پذیرای  بیرم آباد  باغ  آبان ماه  هفتم 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر  ضرغامی 
صنایع دستی بود. طبق گفته شفیعی معاون 
میراث فرهنگی،  کل  اداره  میراث فرهنگی 
در  کرمان   استان  صنایع دستی  و  گردشگری 
حاشیه این بازدید گفت: هنوز کاربری خاصی 
اصرار  اما  شده  تعریف  مجموعه  این  برای 
به گونه ای  آن  است که کاربری  این  بر  میراث 

باشد. آزاد  عموم  برای  بازدید  باشد که 
به گفته شفیعی، زمان افتتاح این باغ بستگی 

به موقوفات آستان قدس دارد.
فرهنگی،  میراث  وزیر  اعلام  طبق  همچنین 
گردشگری و صنایع دستی، با کشیدن حصار 
می تواند  مرمت،  حال  در  قسمت های  در 
شرایطی را فراهم نمود که از فردا مردم بتوانند 
شهر  در  گردشگری  زیبای  مجموعه  این  از 

کنند. بازدید  کرمان 
قدس  آستان  مطلب که  این  به  پاسخ  در  او 
اجازه بازدید نمی دهد، گفت: شخصا با آستان 
قدس رضوی مذاکره خواهم کرد که درب های 

این مجموعه به روی عموم باز شود.
به اعتقاد ضرغامی، مرمت این بنا یک مزیت 
همراه  به  کرمان  شهر  برای  ویژه  گردشگری 
دانشجویان  و  آموزان  دانش  و  داشت  خواهد 
مشتاق دیدن نحوه مرمت این بنای تاریخی و 

هستند. آموزش 

وزیر میراث فرهنگی 
در سفر به کرمان مطرح کرد

از فردا اجازه بازدید عموم 
از باغ بیرم آباد را بدهید
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| پیام ما | انجمن صنفی روزنامه نگاران استان 
تهران با صدور بیانیه ای بابت اتهاماتی که در 
اطلاعات  سازمان  و  اطلاعات  وزارت  بیانیه  
سپاه نسبت به نیلوفر حامدی و الهه محمدی 
میهن  هم  و  شرق  روزنامه های  خبرنگاران 
انتقاد  صراحت  به  است،  شده  داده  نسبت 

کردند.  
تهران  استان  روزنامه نگاران  صنفی  انجمن 
در این بیانیه نوشته است: »بیانیه مشترك 
تحلیل  درباره  اطلاعاتی كشور  اصلی  نهاد  دو 
رویدادهای اخیر، مضمونی نداشت جز اینكه 
باید روزنامه نگاری را جرم و ممنوع اعلام كرد، 
زیرا فعالیت عادی دو نفر از همكاران ما در 
انجام وظیفه حرفه ای را مصداق اتهامی قرار 
داده اند كه به معنای پایان كار روزنامه نگاری 

است.«
این نهاد صنفی در بخش دیگری از این بیانیه 
مورد  فعالیت خبری  »دو  است:  تاکید کرده 
اشاره نهاد های اطلاعاتی، جزو ابتدایی ترین و 
محسوب  روزنامه نگاری  وظایف  بدیهی ترین 
از  یكی  كه  است  حالی  در  این  می شود؛ 
خطیر  یا  فقدان  مشكلات كشور،  ریشه های 
بودن انجام همین فعالیت های خبری است. 
آنچه را این بیانیه درد دانسته، در واقع درمانِ 
رسانه های داخلی است. به علت فقدان همین 
فعالیت است كه مرجعیت رسانه ای از داخل 
به خارج از كشور منتقل شده و امروز با چنین 

روزِ  تمام  اگر  به طوری كه  مواجه اید،  وضعی 
خود را صرف تكذیب اخباری كنید كه غلط و 
دروغ می پندارید، باز هم وقت كم می آورید، 
با  برخورد  رو،  این  از  نداریم.  رسانه  چون 
فعالیت ابتدایی دو خانمِ روزنامه نگار حرفه ای، 
به  نسبت  كه  است  عصبانیتی  از  ناشی 
رسانه های برون مرزی وجود دارد. و ضرورت 
رسانه ها،  آن  با  مقابله  نكته كه  این  دانستن 
اتفاقاً به رسمیت شناختن و احترام و دفاع از 

است.«  روزنامه نگاری  حرفه  
تهران  استان  روزنامه نگاران  صنفی  انجمن 
برنامه های  از  »انتقام  نباید  کرده  تاکید 
از  ایران  خارج  فارسی زبان  ماهواره  های 
روزنامه نگاران زحمتكش و خدمتگزار مردم« 
نه  است،  قانونی  نه  »این  زیرا:  شود  گرفته 
این  تاثیرگذار.  و  مفید  حتی  نه  و  اخلاقی 
بدیهیات  آموزش  برای  ما  اتهام كه همكاران 
و اصول اولیه روزنامه نگاری به خارج از ایران 
شركت  روزنامه نگاری  كلاس های  در  و  رفته 
كرده اند، فارغ از صحت و سقم اصل وجودی 
چنین برنامه هایی، توهین به شعور مخاطب 
می شود؛  محسوب  روزنامه نگاری  جامعه  و 
آن هم دو روزنامه نگاری كه از حرفه ای ترین 
روزنامه نگاران كشور هستند.« این انجمن در 
تصریح کرده  خود  بیانیه  از  دیگری  بخش 
است: »بیانیه دو نهاد اطلاعاتی به معنای آن 
است كه همه ما روزنامه نگاران متهم و حتی 

حرفه  اینكه،  مهم تر  آن  از  و  هستیم  مجرم 
روزنامه نگاری را در داخل كشور منتفی تلقی 
مجموعه  باید  معتقدیم  این رو  از  می كنند. 
و  رسانه  با  مرتبط  صنفی  و  مدنی  نهادهای 
روزنامه نگاری در این مورد چاره اندیشی كنند 
ویرانگر  رویكرد  این  به  را  خود  اعتراض  و 
فرستادن  و  رسانه  نهاد  تضعیف  ریشه  كه 
را  مرزها  از  خارج  به  رسانه ای  مرجعیت 
دربردارد ابراز كنند. متأسفانه رویكرد اطلاعاتی 
مزبور درد خود را از جایی می داند كه در واقع 

است.« بیماری كشور  چاره  و  درمان 
استان  روزنامه  نگاران  صنفی  انجمن 
حرفه ی  به  نسبت  امنیتی  »رویكرد  تهران 
با  تقابل  در  و  غیرقانونی  را  روزنامه نگاری« 
این  کرده  تاکید  و  دانسته  قانونی  آزادی 
یكی  دست كم  یا  اصلی  »عامل  را  رویکرد 
محسوب  ایران  جامعه  بحران زای  عوامل  از 
می كند. ضمن آنكه شكست  آن از پیش قابل 
مشاهده است. همچنین معتقدیم براساس 
آنچه در اطلاعیه مزبور آمده، اقدامات حرفه ای 
محمدی  الهه  خانم ها  ما  همكار حرفه ای  دو  
هر  حرفه ای  وظایف  جزو  حامدی  نیلوفر  و 
روزنامه  نگاری است. مگر قرار بر این بوده كه 
تصویری از خانم مهسا امینی یا خبر مراسم 
آن  آنان خلاف  آن مرحومه منتشر نشود كه 
آن  از  و  آنان  حق  این  باشند؟  كرده  عمل 
مهم تر وظیفه حرفه ای شان بوده است، ضمن 

جریان  در  نیز  آنان  رسانه ای  مدیران  اینكه 
بوده اند.«  آنها  مأموریت كاری 

قوه  رئیس  به  صنفی  انجمن  نامه    
قضاییه

تهران  استان  روزنامه نگاران  صنفی  انجمن 
نهاد  دو  بیانیه  به  واکنش  در  همچنین 
اطلاعاتی کشور در نامه ای جداگانه به رئیس 
قوه قضاییه موارد حقوقی بیانیه علیه همکاران 
روزنامه نگار را بررسی کرده و از حجت الاسلام 
موارد  این  به  نسبت  است  خواسته  اژه ای 

کند.  صادر  را  مقتضی  دستور 
در بخشی از نامه هیات مدیره انجمن صنفی 
روزنامه نگاران استان تهران خطاب به رئیس 
اطلاعات  به  »بنا  است:  آمده  قضاییه  قوه 
تحت  اینک  هم  فوق  روزنامه نگارِ  دو  موجود 
اقتضای  دارند.  قرار  مقدماتی  تحقیقات 
تحقیقات  که  است  این  منصفانه  دادرسی 
انتشار  از  و  شده  انجام  بی طرفانه  شکل  به 
نکاتی که قطع نظر از درستی و نادرستی آنها 
ممکن است به زیان متهم تلقی گردد اکیدا 
می کنیم  مشاهده  متاسفانه  شود.  خودداری 
در این بیانیه نه تنها این اصل رعایت نشده 
و حکم  قضاوت  به شکلی  حتی  بلکه  است 
نهایی نیز به جامعه القا می شود و این مغایر 
با دادرسی عادلانه است. نکته مهمتر آن فعلی 
که به عنوان مستند اتهامی ذکر کرده اند دقیقا 
است  آنان  عادی  و  حرفه ای  وظیفه  انجام 
برای  و  هستند  اجرایش  حال  در  روز  هر  و 
یا  عکس  انداختن  میان  فرقی  روزنامه نگار 
تهیه گزارش از مرگ یک نفر یا یک تصادف 
وجود ندارد آنچه که در پی انتشار خبر می آید 
است.«  دیگر  اجتماعی  عوامل  به  مربوط 
روزنامه نگاران  که  شده  تاکید  نامه  این  در 
بازداشتی تاکنون در بازداشت چندان از حقوق 
نبوده اند. هیات مدیره انجمن  متهم بهره مند 
ادامه  در  تهران  استان  روزنامه نگاران  صنفی 
این نامه تقاضاهای زیر را خطاب به محسنی 
فرمایند  »دستور  است:  کرده   مطرح  اژه ای 
نسبت به تخلفی که در خصوص انتشار برخی 
رسیدگی  است  گرفته  صورت  پرونده  مفاد 
حیث  از  متهمان  حقوق  عاجل صورت گیرد. 
شود.   رعایت  وکیل  با  موثر  و  مستمر  ارتباط 
شرایطی تهیه شود تا متهمان در اسرع وقت 
از بازداشت آزاد شوند و در نهایت ترتیبی مقرر 
با متهمان  انجمن  این  نمایندگان  تا  فرمایند 
ملاقات کرده و از وضعیت عمومی آنان اطلاع 

شود.« حاصل 

 واکنش مدیران مسئول »شرق« و 
»هم میهن«

 بسیاری از روزنامه نگاران هم در صفحه های 
از  اجتماعی  شبکه های  در  شخصی شان 
ادعاهای مطرح شده از سوی دو نهاد اطلاعاتی 
درباره روزنامه نگاران، انتقاد کرده اند. همچنین 
و  »شرق«  روزنامه های  مسئول  مدیران 
»هم میهن« هم به این بیانیه واکنش نشان 
روزنامه  رحمانیان مدیر مسئول  دادند. مهدی 
شرق درباره بیانیه مشترک نهاد های امنیتی 
نیلوفر  و  آموزش  جاسوسی  اتهام  و  کشور 
حامدی )خبرنگار شرق( در خارج از کشور به 

نیت اغتشاش، گفت: »اینها خبرنگار هستند 
این  می گویند  را کرده اند.  خود  خبری  و کار 
خبرنگاران توسط بیگانگان آموزش دیده اند که 
بروند خبر تهیه کنند! خب چرا بیگانگان آنها را 

بدهند؟« آموزش 
)نیلوفر  او  درباره  چه  »هر  افزود:  رحمانیان 
حامدی( می گویند دروغ است. ایشان اولین 
بار عکس مهسا امینی را منتشر نکرده و قبل 
از  نیلوفر  بود.  او عکس هایی منتشر شده  از 
با من هماهنگ  انتهای این موضوع  ابتدا تا 
و  خبرنگار  توسط  خبر  و  عکس  انتشار  بود. 
رسالت خبری  و  بوده  درستی  ما کار  نشریه 
شرق  مدیرمسئول  داده ایم.«  انجام  را  خود 
این  اینکه  بر  مبنی  ادعایی  درباره  همچنین 
خبرنگاران در خارج از کشور آموزش دیده اند، 
افزود: »مگر برای آموختن کار خبر حتما باید 
به خارج بروند؟ در همین کشور هم امکانات 
دو  چگونه  عجبم  در  است.  فراوان  آموزشی 
جریان مهم امنیتی کشور وقت خود را صرف 

می کنند.«  مطالب  اینگونه 
روزنامه  مدیرمسئول  غلامحسین کرباسچی، 
آنجا که  به »ایلنا« گفت: »تا  هم میهن هم 
ما پرسیدیم چیزی به ما اعلام نشده و کاری 
هم که خانم الهه محمدی انجام دادند این بود 
که رفتند گزارشی برای روزنامه تهیه کردند و 
مشابه آن گزارش نیز در خبرگزاری های فارس 
و دیگر خبرگزاری ها به تفصیل و با جزئیات 
بیشتر تهیه شده است. از لحاظ کاری چیزی 
که ما دیدیم همین تهیه گزارش بود. اما غیر 
از این اگر موضوع دیگری است، باید اسناد 
و مدارک آن به دادگاه و مراجع قضایی ارائه 
این  ببینیم  و  باشیم  از آن منتظر  بعد  شود. 
نتایجی  چه  به  شده  مطرح  که  ادعاهایی 

رسید.« خواهد 
او فضای شکل گرفته علیه روزنامه نگاران  را 
به نفع جریان رسانه در داخل کشور ندانست 
دستگاه های  هستیم  امیدوار  »ما  گفت:  و 
قضایی که این موارد را بررسی می کنند و نظر 
نهایی را می دهند، واقعیت مطلب را دریابند، 
قضاوت داشته باشند و نتیجه درست را اعلام 
کنند. هر خبرنگاری که در یک صحنه ای برای 
تهیه گزارش می رود، آموزش دیده است. به 
همه خبرنگاران در دانشگاه ها و آموزشگاه های 
خبرنگاری  هر  و  می دهند  آموزش  رسانه ای 
تلاش می کند اولین خبر را بدهد. برای آنکه 
انتشار خبر، صحنه رقابت با سایر رسانه های 
دیگری  ما خبر  دلیل  به همین  است.  دیگر 
ادعاهایی که مطرح  این  نداریم و نمی دانیم 
شده چیست و باید دید نظر دادگاه چیست.« 
سخنانش  از  دیگری  بخش  در  کرباسچی 
تصریح کرد: »اگر مرجع خبری با هر سلیقه 
سیاسی در داخل کشور باشد، بیشتر به نفع 
بخش  مرجع  و  منبع  اینکه  تا  است  کشور 
اخبار به بیرون از کشور منتقل شود. ما باید 
اطلاع رسانی  برای  سالم  جو  تا  تلاش کنیم 
درست به مردم در داخل کشور را تقویت کنیم. 
تلاش همه خبرنگارانی که در داخل کشور کار 
می کنند در همین  زمینه است. این بستگی 
را چطور  نگاه  این  دارد که  نگاه مسئولان  به 

درک کنند.«

انجمن صنفی روزنامه نگاران استان تهران
از بیانیه دو نهاد اطلاعاتی درباره روزنامه نگاران بازداشتی انتقاد کرد  

روزنامه نگاری را ممنوع کنید
بیانیه دو نهاد اطلاعاتی به معنای آن است كه همه ما روزنامه نگاران متهم و حتی مجرم هستیم

پاسداران: فرمانده  کل سپاه 
امروز روز پایان 

است؛  اغتشاشات 
نیایید خیابان  به  دیگر 

انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده 
آبان (  )ششم  جمعه  شامگاه  اسلامی 
شریفی  ابوالقاسم  سردار  همراه  به 
سردار حسن  و  سپاه  ایثارگران  مسئول 
بزرگ  تهران  سپاه  فرمانده  حسن زاده 
دیدار  احمدی  پوریا  شهید  خانواده  با 
فارس،  گزارش  به  کرد.  گفت وگو  و 
به  اشاره  با  سلامی  حسین  سرلشکر 
دشمنان  به  نسبت  اطلاعاتی  اشراف 
دشمن  عقبه  به  ما  کرد:  تصریح 
از  و  داریم  اطلاعات  آن  از  و  دسترسی 
ما  هستیم.  آگاه  آن ها  نیت های  و  فکر 
اعماق  و  رصد کرده  به خوبی  را  دشمن 
سپاه آن را هم مشاهده می کنیم حتی 
می بینیم.  هم  را  سپاه شان  آرایش 
دشمنان به معنای واقعی با همه ذخایر 
آمده  میدان  به  خود  توانایی های  و 
کرده  پس انداز  هرچه  واقع،  در  بودند. 
هیچ  نه تنها  اما،  کردند.  خرج  را  بودند 
آن ها  اقدامات  بلکه  نگرفتند،  نتیجه ای 
با  سلامی  سرلشکر  داد.  عکس  نتیجه 
ماهیت  مردم  که  هنگامی  اینکه  بیان 
آن ها  از  شناختند،  را  آشوبگران  واقعی 
دور شدند، تصریح کرد: ماهیت و چهره 
آتش سوزی،  جز  آشوبگران  واقعی 
ایجاد  عمومی،  اموال  تخریب  قتل، 
غیراخلاقی  و  مبتذل  حرکات  ناامنی، 
و  شرم آور  رکیک  سخنان  شرم آور، 
غیر  و  اخلاقی  غیر  رفتارهای  همچنین 
و  رفتارها  از  برخی  حتی  نبود.  دینی 
شرم آور  قدری  به  افراد  این  سخنان 
کرد.  بازگو  را  آن ها  نمی توان  که  است 
ماهیت های  مردم  هنگامی که  او گفت: 
آشوبگران را با شهدای خودمان مقایسه 
میان  مشاهده کردند که  آن گاه  کردند، 
تا  زمین  از  و  افلاک  تا  خاک  از  آن ها 
سپاه  کل  فرمانده  است.  فاصله  عرش 
دادن  دست  از  غم  هرچند  کرد:  تاکید 
که  شهدایی  به ویژه  خوب  انسان های 
ایمان،  طهارت،  با  آن ها  زندگی  همه 
همراه  معرفت  و  معنویت  اخلاق، 
اینکه  اما،  است.  سخت  بسیار  بوده، 
انقلاب  به  را  شهید  دو  خانواده  این 
سعادت  کرده  تقدیم  نظام  و  اسلامی 
مصیبت ها  این  بر  صبر  است.  بزرگی 
خداوند  و  است  زیباتر  شهادت  خود  از 
بدهد. اجر  شما  خانواده  به  ان شاءالله 
مراسم  در  همچنین  سپاه  کل  فرمانده 
به  تروریستی  حمله  شهدای  تشییع 
جوانان مان  به  ما  شاهچراغ گفت:  حرم 
باز  خورده اند  گول  که  قلیل  عده   آن 
بگذارید،  کنار  را  شرارت  می گوییم  هم 
امروز روز پایان اغتشاشات است دیگر 
ملت  این  جان  از  نیایید،  خیابان  به 
شیراز  این  گفت:  او  می خواهید؟  چه 
نشان دهنده  که  است  واقعی  ایران  و 
با  و  است  اسلامی  شکوهمند  انقلاب 
فریب خورد  معدود  تعدادی  شرارت 
چشم  امروز  دید.  نخواهد  آسیب  هرگز 
کردید  وادار  و  کردید  کور  را  دشمن 
او  شود،  خاموش  آتشش  شعله های 
پرشکوه  فریادهای  تا  گرفت  خفقان 
گفت:  سلامی  سرلشکر  شنید.  را  شما 
محصول  اخیر  اغتشاشات  و  توطئه  
آنها  است،  صهیونیستی   رژیم 
 ۴۳ ملت  در  از  بزرگی  شکست های 
دشمنان  سال گذشته  دریافت کرده اند. 
می خواهند دین ما را بگیرند، ما دنیای 
بر  آنها می گویند  را خواهیم گرفت.  آنها 
ایران و آرمان اسلامی و آرزوهای بزرگ 
مگر  کنیم،  غلبه  نمی توانیم  کشور  این 
رویای  و  کنیم  غلبه  جوانان  اینکه  بر 
فقط  جوانانمان  که  است  آمریکا  این 
نمی کند  برایشان  فرقی  و  شوند  کشته 
انقلابی  که چه کسی کشته شود؛ جوان 
یا  جوان اغتشاشگر؛  می خواهند  جوانان 
تعطیلی  دنبال  به  ببینند.  مرده  را  ما 
پس  هستند،  مدارس  و  دانشگاه ها 
شما  برای  خوبی  خواب  آنها  بدانید 
ندیده اند. سرلشکر سلامی تصریح کرد: 
عزیزم  آرتین  ماست،  قلب  امروز  آرتین 
همه  ما  توست،  خانه  قلب ها  امروز 
ما  چشم  مژه های  روی  و  توییم  خادم 
بزرگ خواهی شد و در طول تاریخ این 
خواهی  تعریف  آیندگان  برای  را  رخداد 

کرد. 

انجمن صنفی روزنامه نگاران 
استان تهران در واکنش به 
بیانیه دو نهاد اطلاعاتی کشور 
در نامه ای جداگانه به رئیس 
قوه قضاییه موارد حقوقی بیانیه 
علیه همکاران روزنامه نگار را 
بررسی کرده و از حجت الاسلام 
اژه ای خواسته است نسبت به 
این موارد دستور مقتضی را 
صادر کند

سازمان نظام پزشکی تهران 
نیز در فراخوانی که هفته پیش 
به منظور برگزاری همین تجمع 
صادر کرد، ۸ مطالبه پزشکان 
را به طور صریح اعلام کرد و 
از جمله ضمن »محکومیت 
و توقف هرگونه خشونت در 
تمام سطوح جامعه«، خواستار 
»جلوگیری از آسیب بدنی و 
روانی وارده به جامعه مخصوصا 
کودکان و نوجوانان« شده و 
تاکید کرده بود: هرگونه تغییر 
کاربری آمبولانس و نمادهای 
پزشکی را محکوم کرده و جهت 
ترمیم اعتمادعمومی جامعه، 
خواستار توقف آن هستیم

گزارش روز
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»پیام ما« از واکنش ها به برخورد با تجمع اعتراضی پزشکان گزارش می دهد

پزشکان هم بیانیه انتقادی دادند 
رئیس کل سازمان نظام پزشکی با استعفای رئیس هیات مدیره این سازمان

در استان تهران مخالفت کرد
تجمع اعتراضی که شماری از پزشکان صبح روز 
چهارشنبه تدارک دیده بودند با برخورد نیروهای 
انتظامی حاضر در صحنه  به درگیری و بازداشت 
شماری از پزشکان منتهی شد. این اتفاقات در 
نظام  سازمان  ارشد  قائم مقام  و  رئیس  ادامه 
پزشکی تهران را نیز به کناره گیری از مقام هایشان 
دو  این  از  یکی  با  دستکم  هرچند  واداشت. 
درخواست استفعا مخالفت شده است. همزمان 
سازمان نظام پزشکی تهران در خبری فوری از 
آزادی همه پزشکانی که توسط فراجا بازداشت 

شده بودند، خبر داده است.
پزشکانی که صبح روز چهارشنبه می خواستند 
نظام  سازمان  تابلوی  که  ساختمانی  مقابل 
تا  دارد، گردهم جمع شوند  بر سر  را  پزشکی 
صنفی  نهاد  این  در  عضویت  پشتوانه  به  مگر 
می پندارند،  خود  خانه  مکانی که  سایه  زیر  و 
از خواسته هایشان بگویند و انتظاراتی را که از 
حاکمیت دارند، مطرح کنند؛ انتظار اینکه »امنیت 
بیماران« و »مصدومان تجمع های اعتراضی« در 
این چند هفته ای که گذشت، محترم و محفوظ 
بماند. حال می خواهد مجروحان و مصدومانی 
که در تجمع های این چند هفته آسیب دیده و به 
همین دلیل هم تحت درمان و مراقبت پزشکی 
قرار گرفته اند، از شهروندان معترض حاضر در 
این تجمع ها باشند، چه احیاناً از میان ماموران 
رئیس  قائم مقام  را  این  انتظامی.  و  امنیتی 
سازمان نظام پزشکی تهران البته ساعاتی پس 
از استعفا از مقامش گفته و اضافه کرده است: 
»حفظ مسائل خصوصی بیمار، عدم استفاده 
غیرپزشکی از آمبولانس و رعایت امنیت بیماران 
و مصدومان دولتی و غیردولتی، صدور اجازه به 
تمامی پزشکان برای دسترسی به مصدومان و 

بود. این  آنها« خواسته  پزشکان  مداوای همه 
درحالی بود که سازمان نظام پزشکی تهران نیز 
در فراخوانی که هفته پیش به منظور برگزاری 
همین تجمع ناکام صادر کرد، ۸ مطالبه پزشکان 
ضمن  جمله  از  و  اعلام کرد  صریح  به طور  را 
»محکومیت و توقف هرگونه خشونت در تمام 
سطوح جامعه«، خواستار »جلوگیری از آسیب 
بدنی و روانی وارده به جامعه مخصوصا کودکان و 
نوجوانان« شده و تاکید کرده بود: »هرگونه تغییر 
کاربری آمبولانس و نمادهای پزشکی را محکوم 
جامعه،  عمومی  اعتماد  ترمیم  جهت  و  کرده 
خواستار توقف آن هستیم.« این نهاد همچنین 
با طرح خواسته »ایجاد بستر مناسب برای ارائه 
خدمات جامعه پزشکـی به همه آسیب دیدگان 
حوادث اخیر و دخالت نکردن نیروهای امنیتی 
در پروسه درمان«، در یک کلام خواستار احترام 

به »استقلال پزشکان« شده بود.
در یک  را  آن  رازی  این خواسته ها که محمد 
کلام »صرفاً خواست اجرای قانون« تعبیر کرده 
مقام  این  به گفته  نیافت.  بیان  و  ابراز  مجال 
از  تهران،  پزشکی  نظام  سازمان  در  مستعفی 
آن جا که »هر کس می آمد، به او تعرض می شد 
و نمی گذاشتند به راهش ادامه داده و وارد نظام 
حتی  فردی  ازسوی  هم  اگر  و  شود  پزشکی 
می گرفت،  صورت  مختصری  لفظی  اعتراض 
درنتیجه  قرار می گرفت«،  مورد ضرب و شتم 
»اساساً تجمعی در کار نبود« تجمعی که البته 
قائم مقام مستعفی سازمان نظام پزشکی تهران 
تاکید دارد که قرار بود به طور مسالمت آمیز برگزار 
شود اما »به خشونت کشیده شده« تا آن چه را 
که می شد »نارضایتی« بخش بزرگی از جامعه 
خشونت  به  پزشکان  »اعتراض«  و  پزشکی 

برداشت کرد، حالا علاوه بر این ها، »دلخوری و 
بخوانیم. پزشکان  دل آزردگی« 

نارضایتی پزشکان معترض و به ویژه دل آزردگی 
جامعه پزشکی نسبت به برخورد خشونت آمیزی 
که در پاسخ به تجمع مسالمت آمیز صبح روز 
چهارشنبه صورت گرفت، آخر هفته ای متفاوت 
را برای آنان رقم زد. روزهایی که به رغم تعطیلی 
نامه نگاری های  به  را  آنان  از  برخی  رسمی، 
به  نیز  را  شماری  و  واداشت  اداری  و  رسمی 
به  اعتراض  در  بیانیه هایی  امضای  و  نگارش 
آن چه برسرشان آمد. چنان که ابتدا راوی همین 
روایت عجیب از تجمع ناکام صبح روز چهارشنبه 
پزشکان یعنی محمد رازی، قائم مقام سازمان 
در  نامه ای گلایه آمیز  در  تهران  پزشکی  نظام 
فضای مجازی و روایت آن چه پزشکان معترض 
از سر گذرانند، از مقام خود استعفا کرد و در ادامه 
رئیس این نهاد در استان تهران نیز دست به 
قلم شد و در نامه ای رسمی خطاب به هیات 
مدیره نظام پزشکی تهران بزرگ از سمت خود 
بدون  علویان که  موید  سید  کناره گیری کرد. 
هرگونه اشاره مستقیم و غیرمستقیم خواستار 
کناره  گیری از ریاست هیات مدیره نظام پزشکی 
تهران بزرگ شد، صرفاً نوشت: »به دلیل اینکه در 
حال حاضر امکان انجام تکالیف قانونی و محوّله 
خود را ندارم، ضمن استعفا از ریاست، از عضویت 
در هیات مدیره هم کنار می روم.« او البته آن طور 
ناگزیر به  که در اخبار نیمروز شنبه آمد، فعلًا 
ادامه فعالیت است. چه آن که برخلاف تاکیدی 
که در خصوص ناممکن بودن انجام وظایفش 
به عنوان رئیس هیات مدیره نظام پزشکی تهران 
داشت، ظاهراً رئیس کل سازمان نظام پزشکی 
رییس زاده  نیست. محمد  او هم نظر  با  کشور 

دیروز از مخالفت خود با درخواست استعفای 
علویان خبر داد و نوشت: »ضمن ابراز تاسف 
از حادثه پیش آمده برای شما که با دلسوزی 
و مجدانه پیگیر حل مشکلات اعضای جامعه 
پزشکی بودید، استعفای شما را در شرایط فعلی 
که انسجام و همدلی، نیاز مبرم ارکان مختلف 
صلاح  به  است،  پزشکی کشور  نظام  سازمان 
نمی دانم و امیدوارم در این شرایط حساس کنار 

همکاران به فعالیت خود ادامه دهید.«
رئیس کل سازمان نظام پزشکی کشور البته در 
این نامه توضیح روشنی در مورد »حادثه  پیش 
آمده« برای  رئیس هیات مدیره نظام پزشکی 
تهران به دست نداده اما آن طور که محمد رازی 
در جریان روایت غائله صبح روز چهارشنبه گفته، 
ظاهراً حادثه پیش آمده، نمونه ای از برخوردهایی 
است که شماری از پزشکان گفته اند از ماموران 
سر زده و از آن دلخورند. محمد رازی که در بخشی 
از روایتش از »ضرب و شتم رئیس هیات مدیره 
سازمان نظام پزشکی تهران« نیز سخن گفته، 
در این رابطه توضیح داده که »هنگامی که دکتر 
علویان  در تلاش بوده با ماموران صحبت کند و 
چند خانم دکتر را عبور دهد تا کسی متعرضشان 
نشود، از سوی چند مامور مورد تهاجم قرار گرفته 

و مصدوم شده  است.«
موضوع  به  روایتش  از  بخشی  در  که  رازی 
تایید  با  پرداخته،  پزشکان  احتمالی  بازداشت 
اصل موضوع بازداشت، تاکید کرده که اطلاعی 
گذشته  روز  ندارد.  بازداشت شدگان  اسامی  از 
اما سازمان نظام پزشکی ایران با انتشار خبری 

فوری در صفحه رسمی این نهاد در اینستاگرام 
از آزادی این بازداشت شدگان خبر داده و آورده 
افراد  نزدیکان  برخی  اخباری که  »برابر  است: 
بازداشت شده تاکنون اعلام کرده اند، خوشبختانه 
با پیگیری های رئیس کل سازمان نظام پزشکی 
و قول ناجا، کسانی که در اختیار فراجا بوده اند، 

آزاد شده اند.« همگی 
دیروز هم شماری از پزشکان فوق تخصص خون 
و انکولوژی در سراسر کشور با انتشار بیانیه ای در 
11 بند، از مسئولان کشور خواستند که با »همدلی 
و واژگانی عاری از تحقیر نشان دهند که عمق 
و گستردگی خواسته های مردم آگاه هستند.« 
امضا کنندگان این بیانیه همچنین با پشتیبانی 
از  اطلاعات، خواستار خودداری  آزاد  از جریان 
و  اینترنت«  در  فاجعه بار  محدودیت  »اعمال 
مدنی«  فعالان  و  روزنامه نگاران  فوری  »آزادی 
شدند. آنان همچنین با تاکید بر اینکه »هرگونه 
جمله  از  معترضان  برابر  در  خشونت  اعمال 
کودکان و نوجوانان، نقض قانون اساسی« است، 
از  »جلوگیری  از  مسئولان  خودداری  خواستار 
برگزاری اعتراضات مسالمت آمیز«، »به کارگیری 
نیروهایی تحت عنوان لباس شخصی« و البته 
و  آموزشی  به کلیه مراکز  از حمله  »خودداری 
درمانی« شدند و تاکید کردند که »از تجهیزات 
امکان  و  نگردد  غیردرمانی  استفاده  درمانی 
ارائه خدمات درمانی به مصدومان و زندانیان 

آسیب دیده همواره فراهم شود.«
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اتفاق  سال  دوم  نیمه  در  هوا  وارونگی  وقوع 
جدیدی نیست. آلودگی در سال های اخیر اما 
به تمام فصل ها کشیده شده و ماهی در سال 
نیست که از شر آلودگی ها در امان باشیم. با این 
وجود هر سال جلسات و کارگروه های بسیاری 
پای  می شود،  تعریف  معضل  این  حل  برای 
هزینه کرد بودجه هایی به میان می آید و در نهایت 
اما وضعیت در این سال ها بهبود چندانی نداشته 
و این را می توان از سیاهه انتشار آلایندگی فهمید 
پارسال  نسبت  به  امسال  وضعیت  آن  در  که 
بدتر است. این در حالی است که پای اسقاط 
خودروهای فرسوده هم دیگر در میان نیست و 
لایحه جدید دولت، باعث شده تا خودروسازان 
نداشته  تولید  برابر  در  اسقاط  به  الزامی  دیگر 

باشند. آنها می توانند به جای اسقاط خودروهای 
فرسوده، هزینه آن را پرداخت کنند. این ماجرا 
علاوه بر آنکه باعث می شود خودروهای فرسوده 
همچنان به کار خود ادامه دهند، باعث می شود تا 

از اهمیت اسقاط خودرو هم کاسته شود.
حالا در شرایطی از مشکلات و آسیب های حمل 
و نقل عمومی گفته می شود که مهدی چمران، 
رئیس شورای شهر تهران، کمتر از یک ماه قبل 
تامین  راستای  در  که  »وعده هایی  بود:  گفته 
است  نشده  عملیاتی  بود،  شده  داده  اتوبوس 
و ۵۵ دستگاه اتوبوس و 10 دستگاه دیگر نیز 
تا  است  شده  داده  تحویل  بخش ها  سایر  از 

این زمینه رفع شود.« معضلات موجود در 
امسال  اردیبهشت ماه  است که  حالی  در  این 

صحبت از واردات و نوسازی در صدر اخبار بود. 
همان زمان گفته شد که ۹00 دستگاه اتوبوس 
از سوی وزارت کشور وارد می شود و همچنین 
شهرداری تهران درخواست واردات 1000دستگاه 
اتوبوس را ارائه کرده که با این طرح در کمیسیون 
زیربنایی دولت موافقت شده و در مرحله بعدی 

باید در صحن دولت به تصویب برسد.
قرار شد 1۴00 اتوبوس از رده خارج شده با تعمیر 
در  هم  تهران  شهردار  و  برگردند  به گردونه کار 
مرداد ماه با اعلام اینکه قرار است اتوبوس های 
باعث  وارد کنند  به کشور  را  آلمانی  دست دوم 
این  وجود  با  شد.  بسیاری  تعجب  و  انتقاد 
طرح ها و عملی نشدن بسیاری از آنها حالا بار 
دیگر نیمه دوم سال شروع شده. ایران بیش از 

همیشه درگیر کم بارشی است و بوی دود بیش 
از همیشه در هوا قابل فهم است و این بوی دود 
و هوای آلوده هم وعده را نمی فهمد و بدون آنکه 
همه بخش ها به دنبال حل این مشکل باشند، 

کاری از پیش نخواهد رفت.

 نیمی از هزینه نوسازی بر عهده شهرداری 
و نیمی دیگر بر عهده دولت است

در حالی حمل و نقل عمومی به یکی از متهمان 
اصلی آلودگی هوا بدل شده که بهزاد اشجعی، 
عضو سابق کارگروه ملی کاهش آلودگی هوا هم 
به »پیام ما«  او  نمی داند.  نادرست  را  امر  این 
می گوید اینکه کدام منبع سهم بیشتری در این 
موضوع دارد را سیاهه انتشار آلاینده ها منتشر 
می کند: »این سیاهه در تهران و ۹ کلانشهر تهیه 

شده و بر این اساس خودروهای دیزلی در حدود 
۳۴ درصد از ذرات معلق را به خود اختصاص 
داده اند. این خودروها هم اتوبوس های شهری 
و کامیون ها هستند و موتورسیکلت ها هم تا 10 

درصد در این میزان تاثیر دارند.«
او همچنین اضافه می کند که تنها شهرداری ها 
و  ندارند  برعهده  را  ناوگان  نوسازی  وظیفه 
شهرداری یک سوی کار است: »نیمی از هزینه 
نوسازی بر عهده شهرداری و نیمی دیگر بر عهده 
دولت است. در این میان دولت هم قصور داشته 
و هزینه این نوسازی تقبل نشده است. این در 
هزینه   ،1۴01 سال  بودجه  در  که  است  حالی 
برای کل  نقل عمومی  ناوگان حمل و  نوسازی 
کشور، ۴60 میلیارد تومان در نظر گرفته شده 
 ۳00 تا   ۲00 می توان  فقط  رقم  این  با  و  است 
اتوبوس تهیه کرد، در حالی که فقط شهر تهران 

به ۵ هزار اتوبوس نو نیازمند است.«
اشجعی مسئله سلامت و حل معضل آلودگی 
هوا را یکی از مواردی می داند که باید به اولویت 
بدل می شد اما این اتفاق برایش نیفتاده و حالا 
باید با جدیت بیشتری دید که آیا سلامت مردم 

اولویت مسئولان است یا خیر.
درباره  دولت  اخیر  لایحه  به  همچنین  او 
لایحه ای  می کند.  اشاره  هم  خودرو  اسقاط 
بودند  موظف  خودروسازان  آن  اساس  بر  که 
خودرو  یک  خودرو،  چهار  هر  تولید  ازای  به 
به  تبصره  یک  کنند،  خارج  کار  گردونه  از  را 
خود دید و آن هم این است به جای اسقاط 
به  را بدهد: »نقدها  خودرو می توانند پول آن 
این موضوع زیاد است. این کار باعث می شود 
گواهی اسقاط ارزش خود را از دست بدهد و 
افراد دیگر نخواهند خودرویشان را از رده خارج 
در  اضافه شده  این لایحه  به  بندی که  کنند. 
واقع به عنوان سوپاپ اطمینان گذاشته شده 
این دست همین  از  مواردی  در  اما می بینیم 
سوپاپ اطمینان نقش اصلی را بازی می کند و 
کار اصلی که همان اسقاط یک خودرو در ازای 

می رود.« حاشیه  به  بود  تولیدی  چهار 
ملی کاهش  این عضو سابق کارگروه  به گفته 
روند  اتفاقات،  این  همه  وجود  با  هوا  آلودگی 
بهبودی برای شرایط پیش رو نیست و همین 
باید نگران سرمای هوا و  هم عاملی است که 
موارد  سایر  و  وارونگی  از  ناشی  آسیب های 
هوا،  کیفیت  شاخص  بررسی  »برای  باشیم: 
میزان  نخست  بررسی کرد.  باید  را  پارامتر  دو 
انتشار آلاینده است. این پارامتر تا این لحظه 
به نسبت سال قبل بهبود نیافته و حتی میزان 
انتشار آلاینده ها بیشتر هم بوده. چراکه خودروی 
اسقاطی نداشتیم و اقدامات خاصی هم برای 
بهبود رخ نداده.« او دومین پارامتر را وضعیت 
که  نکته ای  می داند.  بارش ها  میزان  و  جوی 
»تجربه  دهد  نظر  درباره اش  باید  هواشناسی 
پایین  هوای  کیفیت  بهار  در  هربار  داده  نشان 
داشتیم در زمستان کیفیت بهتری وجود داشت 
چرا که جنس آلاینده در شش ماه اول با دوم 
فرق دارد. در شش ماه نخست امسال، کیفیت 
هوا به شدت پایین بود و روزهای آلوده بسیار 
برای شش  است که  دلیلی  هم  همین  زیاد. 
ماه دوم به هوای پاک و بهتر از گذشته امیدی 

باشیم.« نداشته 

فرسودگی ناوگان حمل و نقل عامل اصلی آلودگی هوا است اما سیاستگذار نتوانسته برای آن کاری کند 

دولت و شهرداری ناتوان از نوسازی
بهزاد اشجعی: در بودجه ۱۴۰۱، هزینه نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی در کل کشور، ۴۶۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده

با این رقم فقط می توان ۲۰۰ تا ۳۰۰ اتوبوس تهیه کرد، در حالی که فقط شهر تهران به ۵ هزار اتوبوس نو نیازمند است

حمله به »دختری 
با گوشواره مروارید« 

به  را  زیست  محیط  فعال  سه  هلند  پلیس 
با گوشواره  »دختری  نقاشی  به  حمله  دلیل 
و  ایسنا  به گزارش  کرد.  دستگیر  مروارید« 
فعال  سه  هلند  پلیس  گاردین،   از  نقل  به 
از حمله به »دختری  محیط زیست را پس 
طلایی  عصر  شاهکار  مروارید«،  گوشواره  با 

کردند. دستگیر  ورمیر«  »یوهانس 
این شاهکار هنری که در »موزه مائریتشویس« 
واقع در »لاهه« نگهداری می شود، جدیدترین 
هدف گروهی از فعالان محیط زیستی است که 
اعتراضشان به استفاده از سوخت های فسیلی 
را با هدف قرار دادن آثار هنری مشهور موسسات 

و موزه های مهم جهان نشان می دهند.
شده  منتشر  مجازی  فضای  در  ویدئویی که 
پیراهنی  می دهد که  نشان  را  مرد  دو  است، 
را متوقف کنید«  نفت  از  با عبارت »استفاده 
بر تن دارند و مقابل این نقاشی ایستاده اند. 
به  را  سرش  دارد  سعی  افراد  این  از  یکی 
نقاشی بچسباند و در همین حین فرد دیگر 
یک قوطی سوپ گوجه فرنگی را بر سر دیگر 

می ریزد. معترض 
انتشار  با  مائریتشویس«  »موزه  مسئولان 
با  »دختری  نقاشی  کردند،  اعلام  بیانیه ای 
گوشواره مروارید« مورد بررسی کارشناسان قرار 
گرفته است و طبق نتایج بررسی ها این نقاشی 

است. ندیده  آسیب 
پیش از این معترضان روی نقاشی گران قیمت 
»کومه ها« اثر »کلود مونه« نشاسته ریختند. 
»هاسو  توسط  پیش  سال  چند  نقاشی  این 
پلاتنر« مجموعه دار معروف آثار هنری به قیمت 
110.۷ میلیون دلار در یک حراجی خریداری شد 
و از سال ۲01۷ برای نمایش به موزه باربرینی 
در شهر پوتسدام آلمان امانت داده شده است.
پیش تر نیز دو معترض در گالری ملی لندن 
به تابلو نقاشی معروف »گل های آفتاب گردان« 

اثر گران قیمت »ون گوگ« حمله کردند.

توله خرس سیاه در اصفهان تیمار شد

انتقال »لالین«
به پارک پردیسان

معاون طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت 
محیط زیست اصفهان گفت: لالین، توله خرس 
تیمار در مرکز  ماه  از سه  سیاه آسیایی پس 
بازپروری کلاه قاضی اصفهان به پارک پردیسان 
تهران منتقل شد. حسین اکبری به مهر توضیح 
اواسط  بلوچی  سیاه  خرس  توله  لالین،  داد: 
خردادماه امسال توسط نیروی انتظامی در یک 
خودرو کشف و با هماهنگی اداره محیط زیست 
نایین و دادگستری این شهرستان به محیط 

زیست اصفهان تحویل داده شد.
به  تحویل  هنگام  در  لالین  اینکه  بیان  با  او 
محیط زیست شرایط مناسبی نداشت و وزن 
توله خرس حدود سه کیلوگرم بود، افزود: توله 
خرس سیاه به مرکز بازپروری کلاه قاضی منتقل 
شد و به سرعت روند معاینات و درمان، اقدامات 
تیمارداری و تغذیه با همکاری دامپزشکان مجرب 
انجام شد. معاون محیط زیست طبیعی و تنوع 
زیستی اداره کل حفاظت محیط زیست اصفهان 
با اشاره به اینکه لالین بیش از سه ماه در مرکز 
بازپروری کلاه قاضی تحت مراقبت و نگهداری 
بود، اضافه کرد: در این مدت تغذیه مناسب و 
نیازهای زیستی و حفاظتی توله خرس انجام 
شد و وزن لالین به 1۸ کیلوگرم رسید و پس از 
گذشت مدتی خیلی هم بازیگوش شده بود و 
شرایط جسمی بسیار خوبی داشت. اکبری بیان 
کرد: تلاش شد که توله خرس پس از بهبود 
چون  اما  شود  منتقل  مبدا  استان  به  شرایط 
شرایط مناسب نگهداری برای این توله خرس 
فراهم نشد حسب تصمیمات کارشناسی که بین 
اداره محیط  زیست اصفهان و سازمان حفاظت 
انتقالی  با  لالین  انجام گرفت،  زیست  محیط 
موفق به مرکز بازپروری پردیسان منتقل شد و 

اکنون در پردیسان نگهداری می شود.
اصفهان  در  که  ماه  سه  طی  کرد:  عنوان  او 
میزبان لالین بودیم تلاش شد که به خوبی و 
شایستگی از این گونه ارزشمند زیستی مراقبت 
شود و همکاران ما در پارک ملی کلاه قاضی، 
دامپزشکان و کارشناسان اداره کل برای حفظ 
این توله خرس بسیار تلاش کردند زیرا گونه 
حساس و باارزشی بود اما این حیوان از مادر 
جدا شده و شیر مادر نخورده بود و به همین 

است. آسیب پذیر  بسیار  توله خرس  دلیل 
یک  در  جاری  سال  خرداد  اواسط  لالین، 
خودروی حامل مواد مخدر که از مبدا کرمان به 
سمت اصفهان در حرکت بود، کشف و به محیط 
زیست شهرستان تحویل شد. این حیوان در 
هنگام تحویل به محیط زیست، آسیب دیده بود 
و زخم هایی روی سر و کم آبی شدید داشت و 
در مرکزی بازپروری کلاه قاضی اصفهان تحت 
نامی  لالین،  گرفت.  قرار  دامپزشکان  مراقب 
زیست  محیط  کارشناسان  که  است  بلوچی 
اصفهان برای این توله خرس سیاه نر انتخاب 
در  اکنون  هم  آسیایی  سیاه  خرس  کردند. 
فهرست سرخ اتحادیه جهانی حفاظت در طبقه 
در آستانه انقراض )CR( قرار دارد و هیچ آمار 
مشخصی از تعداد اندک باقی مانده جمعیت این 

گونه در کشورمان در دست نیست.

حالا در شرایطی از مشکلات و 
آسیب های حمل و نقل عمومی 
گفته می شود که مهدی چمران، 

رئیس شورای شهر تهران، 
کمتر از یک ماه قبل گفته 

بود: وعده هایی که در راستای 
تامین اتوبوس داده شده بود، 

عملیاتی نشده است و ۵۵ 
دستگاه اتوبوس و 10 دستگاه 

دیگر نیز از سایر بخش ها 
تحویل داده شده است تا 

معضلات موجود در این زمینه 
رفع شود

|پیام ما| فرسودگی ناوگان حمل و نقل عمومی حالا بار دیگر به عنوان اصلی ترین منبع انتشار آلایندگی در تهران معرفی شده است. ایرج حشمتی، 
سرپرست معاونت محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست این موضوع را در جلسه ای برای انجام اقدامات پیشگیرانه در مواقع اضطرار 
آلودگی هوا بیان کرده است. جلسه ای که سرپرست مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان محیط زیست، معاونان و مدیران شهرداری تهران و چند تن 
از اعضای شورای شهر تهران هم در آن حضور داشتند. هرچند در سال های گذشته هم بارها شاهد تشکیل کارگروه های مختلف و جلسات گوناگون 
بوده ایم، اما این جلسات در عمل به بهبود وضعیت آب و هوا کمک کرد و از سویی ماجرای فرسوده بودن سیستم حمل و نقل هم سال هاست تکرار 
می شود و مواردی از جمله نبود بودجه کافی، تحریم ها و... دلایلی هستند که برای این معضل بیان می شوند. با این وجود بهزاد اشجعی، عضو سابق 
کارگروه ملی کاهش آلودگی هوا به »پیام ما« می گوید که این مشکل صرفا مشکل شهرداری ها نیست و دولت هم در این زمینه کم کاری کرده است 

و بودجه تعیین شده برای نوسازی آنقدر کم است که حتی برای خرید ۲۰۰ تا ۳۰۰ اتوبوس هم کافی نیست.

اشجعی همچنین به لایحه اخیر 
دولت درباره اسقاط خودرو هم 

اشاره می کند. لایحه ای که بر 
اساس آن خودروسازان موظف 

بودند به ازای تولید هر چهار 
خودرو، یک خودرو را از گردونه 
کار خارج کنند، یک تبصره به 

خود دید و آن هم این است به 
جای اسقاط خودرو می توانند 
پول آن را بدهد. او می گوید: 
این کار باعث می شود گواهی 
اسقاط ارزش خود را از دست 

بدهد و افراد دیگر نخواهند 
خودرویشان را از رده خارج کنند
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واکنش مدیرعامل پسماند به تشکیل توده بزرگ متان در تهران

 اقدامی که موجب تولید گاز متان در کهریزک شود، انجام نداده ایم
تهران  پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
در واکنش به خبر ناسا درباره تشکیل ابر پنج 
کیلومتری گاز متان در جنوب تهران گفت: هنوز 
بالادستی  نهادهای  سوی  از  مکتوبی  گزارش 
محیط زیست درباره صحت این خبر نداشته ایم.

اینطور که ایسنا گزارش داده عزیزی در جمع 
خبرنگاران گفته است: این موضوع صرفا در حد 
یک گزارش خبری منتشر شده و پرسش ما از 
دانشکده محیط زیست دانشگاه تهران و محیط 
زیست تهران با این پاسخ مواجه شد که هنوز به 

صورت مکتوب از دستگاه های بالادستی در این 
مورد چیزی منتشر نشده و این مسئله تنها در 

حد یک خبر است که نیاز به بررسی دارد.
او افزود: ما اقدامی که در کهریزک موجب تولید 
گاز متان شود انجام نداده ایم. البته بحث پسماند 

تر در مجموعه آرادکوه وجود دارد که هوادهی برای 
آن انجام می شود؛ اما اقدامی که گاز متان در این 

مجموعه تولید کند ،  نداشته ایم.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند تهران ادامه 
داد: محل های مختلفی در کهریزک وجود دارد 
که می تواند در این مسئله عامل باشد. البته اگر 
اصل موضوع تایید شود ولی هنوز گزارشی در 

این مورد به صورت مکتوب نداشته ایم.
عزیزی درباره انتشار بوی نامطبوع در اطراف 

سال  یک  ظرف  گفت:  نیز  آرادکوه  مجموعه 
نداشته ایم.  مورد  این  در  گزارشی  گذشته 
اقدامات موثری در این راستا انجام شده ولی 
اگر ادعا کنیم به صورت کلی بو وجود ندارد، 
نادرست است. ما مدیریت پسماند را در این 
مجموعه انجام می دهیم به شکلی که نیمی 
بخشی  می شود،  دفن  ورودی  زباله های  از 
مورد  زباله سوز  برای  نیز  بخشی  و  تفکیک 

می گیرد. قرار  استفاده 

عزیزی: هنوز گزارش مکتوبی 
از سوی نهادهای بالادستی 
محیط زیست درباره صحت 

این خبر نداشته ایم

مزایده سراسری 
املاک و اموال تملیکی و مازاد اداره امور شعب بانک ملی استان اردبیل 

بانک ملی ایران اداره امور شعب استان اردبیل در نظر دارد تعدادی از اموال مازاد خود را از طریق مزایده الکترونیکی سامانه تدارکات دولت )ستاد ایران( به صورت نقد واقساط فروش برساند.

- تاریخ برگزاری و انتشار مزایده  از ساعت ۸/۰۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۰۹ لغایت ساعت 
۱۹/۰۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۲۴ می باشد.

- مهلت دریافت اسناد مزایده از ساعت ۸/۰۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۰۹ تا ساعت ۱۹/۰۰ مورخ 
۱۴۰۱/۰۸/۱۴ می باشد.

- مهلت ارائه پیشنهاد و شرکت در مزایده از ساعت ۸/۰۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۰۹ تا ساعت 
۱۹/۰۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۲۴ می باشد.

مورخ  دوشنبه  روز  صبح   ۱۰/۰۰ ساعت  الکترونیکی  پاکتهای  بازگشایی  تاریخ   -
۱۴۰۱/۰۸/۲۵ خواهد بود.

لذا  امکان شرکت در مزایده بدون دریافت اسناد مزایده میسر نمی باشد  توجه: 
متقاضیان شرکت در مزایده حتماً می بایست جهت شرکت در مزایده تا قبل از اتمام 
تاریخ مهلت دریافت اسناد مزایده )ساعت ۱۹/۰۰ مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۱۴( نسبت به دریافت 

اسناد مزایده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( اقدام نمایند.
متقاضیان خرید برای کسب اطلاعات بیشتر   می توانند از طرق ذیل اقدام نمایند.

۱-تماس تلفنی با شماره تلفن ۰۴۵-۳۳۲۴۹۹۱۲
۲-مراجعه به سایت بانک ملی ایران به آدرس www.bmi.ir  بخش مناقصه و مزایده 

مزایده سراسری )نوبت چهارم  اموال غیرمنقول و نوبت ـــــ اموال منقول( اموال 
تملیکی و مازاد اداره امور شعب استان اردبیل  

 www.setadiran.ir  )۳-مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران
مزایده ⇦ مزایده دستگاه اجرایی ⇦ مزایده گر⇦ ) مزایده شماره ۲۰۰۱۰۰۱۳۸۷۰۰۰۰۰۴ اموال 

ــــــــ برای اموال منقول(  غیرمنقول و مزایده شماره ـ
مراجعه حضوری به کلیه ادارات امور و شعب بانک ملی ایران 

میم الف: 2948- شناسه آگهی: 1402323

*شرایـــط ویـــژه فـــروش/واگـــذاری قســـطی *

نرخ سود    نحوه باز پرداختمدت تنفسپیش پرداختکاربریردیف

1
صنــعتـی، دامداری، 

کشاورزی و اموال منقول
حداکثر یکسال تنفس10% قیمت واگذاری

اقساط متوالی ماهیانه ، حداکثر با احتساب دوره تنفس جمعا" به 
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( اقساط متوالی ماهیانه ، حداکثر با احتساب دوره تنفس به مدت ۵ سالحداکثر شش ماه تنفس۲0% قیمت واگذاریتجــاری  خدمــاتی۲

۳
مسکـــونی 

 اداری

۳0% قیمت واگذاری

بدون مهلت تنفس

اقساط متوالی ماهیانه ، حداکثر به مدت ۳ سال

اقساط متوالی ماهیانه ، حداکثر به مدت ۴سال۴0% قیمت واگذاری

اقساط متوالی ماهیانه ، حداکثر به مدت ۵ سال۵0% قیمت واگذاری

فراخـوان 
مناقصه عمومی  یک مرحله ای  

مناقصه   دارد  نظر  در  بم  درمانی  بهداشتی  خدمات  و  پزشکی  علوم  دانشگاه 
واگذاری امور حمل و نقل مرکز بهداشت بم ، مجموعه پردیس و ستاد مرکزی  به 
شماره ح-ن -۱-۱۴۰۱/۰۸ را به مدت یک  سال شمسی از طریق سامانه تدارکات 
اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  نماید. کلیه  برگزار  دولت  الکترونیکی 
مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت ستاد به آدرس  www.setadiran.ir انجام خواهد 

شد. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ۱۴۰۱/۰۸/۰۳ می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:ساعت ۰۹:۰۰ روز یکشنبه مورخ 
۱۴۰۱/۰۸/۰۸

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱۰:۰۰ روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۱۸
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت ۱۱:۰۰ روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۸/۱۸

مکان ارائه پاکت )الف( بصورت فیزیکی : آدرس بم بلوار شهید رجائی دانشگاه 
علوم پزشکی بم دبیرخانه حراست

تلفن ۴۴۳۴۴۶۰۱-۰۳۴ و۴۴۳۴۰۳۱۶ -۰۳۴

دانشگاه علوم پزشکی  و خدمات بهداشتی درمانی بم  شناسه آگهی : 1۴0۲1۷۳

واگذاری امور حمل و نقل مرکز بهداشت بم ، 
مجموعه پردیس و ستاد مرکزی

پیاپی 2419  
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در  ماهان  شاهزاده  باغ   زیرگذر  طرح 
دهه  یک  به  قریب  که  کرمان  استان 
دست  به  دست  مختلف  دولت های  بین 
فرهنگی،  میراث   وزیر  سفر  با  شده 
تقاضای  و  گردشگری  و  دستی  صنایع  
این  نماینده  پورابراهیمی«  »محمدرضا 
بار  اسلامی  شورای  مجلس  در  استان 
پورابراهیمی  افتاد.  زبان ها  سر  بر  دیگر 
مجلس  اقتصادی  کمیسیون  ریاست  که 
»عزت الله  به  خطاب  است  عهده دار  را 
وزارت  بین  است:   گفته  ضرغامی« 
میراث فرهنگی و وزارت راه و شهرسازی 
در  نباید  مردم  دارد که  وجود  اختلافاتی 

ببینند. آسیب  میان  این 
ماهان  شاهزاده  باغ   زیرگذر  طرح  ماجرای 
از  حال  این  با  نیست.  تازه  موضوعی 
به  توجه  با  ولی  بوده  مطرح  دهم  دولت 

فنی  توجیه  فاقد  را  آن  کارشناسان  اینکه 
دانسته اند اجرایی نشده است. هر چند که 
داده  تخصیص  نیز  بودجه  طرح  این  برای 

بود.  شده 
با  ماهان  وقت  فرماندار   1۳۹۲ سال  در 
به  اعتباری   1۳۹1 سال  در  اینکه  به  اشاره 
طرح  اجرای  برای  ریال  میلیارد   10 مبلغ 
یافته گفته  اختصاص  شاهزاده  باغ  زیرگذر 
پیشنهادی  طرح  تایید  عدم  دلیل  به  بود: 
اعتبار  این  توسط سازمان میراث فرهنگی، 
گفت:  او  شد.  هزینه  بخش ها  سایر  در 
ریال  میلیارد   ۳ گذشته  سال  همچنین 
باغ شاهزاده پیش بینی  امتداد مسیر  برای 
افزایش  مبلغ  این  جاری  سال  در  شد که 
خواهد یافت. اما نه تنها با گذشت یک دهه 
هیچ کس  که  نشده  ساخته  زیرگذر  هنوز 
نخریده  جان  به  را  آن  اجرای  مسئولیت 

 1۳۹۹ اسفند  از  روز  ششمین  در  است. 
میراث  وقت  وزیر  مونسان«  »علی اصغر 
هم  گردشگری  و  صنایع  دستی   فرهنگی 
توصیف  فنی  توجیه  فاقد  را  طرح  این 
کرده بود.براساس گزارشی که ایسنا از این 
اظهارنظر منتشر کرده مونسان در بازدید از 
شاهزاده  باغ  از  زیرگذر  طرح  اجرای  محل 
ماهان به شهر ماهان این طرح را غیرقابل 
توجیه  طرح  این  بود:  دانسته گفت  توجیه 
فنی ندارد و پروژه ای که با چند صد میلیون 
صد  چند  با  دارید  را  داد  انجام  می توان 
این  اجرای  با  و  می دهید  انجام  میلیارد 
باغ شاهزاده  در ورودی  ترافیکی  طرح گره 

می آید. وجود  به 
پورابراهیمی«  »محمدرضا  حال  این  با 
موافقت  و  پروژه  این  اجرای  بر  دیگر  بار 
دستی  صنایع  میراث  فرهنگی  وزارتخانه 

که  کاری  است.  کرده  اصرار  گردشگری  و 
آذر   6 در  ما«  »پیام   روزنامه  تیتر  یادآور 
زیرگذر  ساخت  به  »اصرار  است؛   1۳۹۹
نیز  زمان  شاهزاده«.آن  باغ  حریم  در 
»محمدرضا  که  بود  قرار  این  از  موضوع 
این  اجرای  و  احیا  پورابراهیمی«خواستار 
شاهزاده  باغ  زیرگذر  اما  بود.  شده  پروژه 
فقط مورد علاقه این نماینده استان کرمان 
درباره  زاهدی«نیز  مهدی  »محمد  و  نبوده 

است. کرده  کارهایی  آن 

هم اندیشی  جلسه 
برای طرحی که توجیه ندارد

عنوان  تحت  جلسه ای  سال گذشته  بهمن 
هم اندیشی با حضور محمد مهدی زاهدی، 
مجلس  در  راور  و  کرمان  مردم  نماینده 
دستگاه های  مدیران  و  اسلامی  شورای 
رفع  و  بررسی  به  تا  شد  برگزار  اجرایی 
که  شود  پرداخته  کرمان  مشکلات  برخی 
باغ   زیرگذر  طرح  مشکلات  این  جمله  از 
»زاهدی«  جلسه  آن  در  بود.  شاهزاده 
اداره  بین  اختلاف  طرح گفت:  این  درباره 
و  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  کل های 
راه و شهرسازی برای مردم ماهان دردسر 
درست کرده که باید دو دستگاه با یکدیگر 
به توافق برسند و این موضوع را حل کنند.

میراث  اداره کل  انعطاف پذیری  لزوم  بر  او 
فرهنگی و گردشگری در احداث زیرگذر باغ 
باید  افزود:  و  کرد  تاکید  ماهان  شاهزاده 
میراث  وزیر  معاون  دارابی  با  جلسه ای 
فصل  و  حل  برای  گردشگری  و  فرهنگی 

کنیم. برگزار  مشکل  این 
میراث  گردشگری  معاون  شفیعی  مجتبی 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
کرمان در این زمینه گفت: میراث جهانی با 
تصمیمات  و  است  مخالف  زیرگذر  احداث 
میراث  وزارت  را  شاهزاده  باغ  خصوص  در 
ما  و  می گیرد  گردشگری  و  فرهنگی 

نیستیم. تصمیم گیر 

بهانه هایی برای اصراری یک دهه ای 
گزارشی  در  پیشتر  ما«  »پیام   روزنامه 
زیرگذر  طرح  ماجرای  بررسی  به  که 
موارد  بود  پرداخته  ماهان  شاهزاده  باغ 
متعددی دراین باره را مرور کرد. بنا به این 
ماهان  فاصله  می گویند  »موافقان  گزارش 
تا باغ شاهزاده تنها 6 کیلومتر است اما راه 
دسترسی سریع و مستقیم نیست. از نگاه 
بعد  گردشگران  شده  موجب  همین  آن ها 
به  اقامت  برای  شاهزاده  باغ  از  بازدید  از 

برگردند.« کرمان 
بعد از رد طرح اول از سوی میراث  فرهنگی، 
نقطه  بود که  شده  مدعی  راه  و  شهرسازی 
است.  کرده  تغییر  دوم  طرح   در  تقاطع 
شهرسازی  و  راه  وقت  مدیرکل  حاجی زاده 
»زیرگذر  بود:  گفته  زمینه  این  در  کرمان 
توجه  با  است.  جاده  با  تقاطع  محل  در 
جدیدی  نقطه  فرهنگی  میراث   نظرات  به 
طرح  این  که  شد  طراحی  و  پیش بینی 
بیشتر  خیلی  نیازش  مورد  اعتبار  و  هزینه 
از آن طرح اولیه ای بود که ما تهیه کردیم.

با این وجود منتظر نظرات میراث  فرهنگی 

در  طرح  دو  هر  این ها،  همه  با  هستیم.« 
امر  همین  و  هستند  شاهزاده  باغ  حریم 
داشته  دنبال  به  را  میراث  فعالان  نگرانی 
فعال  ابراهیمی،  امید  این  از  پیش  است. 
میراث فرهنگی هم به »پیام ما« گفته بود: 
نیست  روگذر  طرح  این  است که  »درست 
یکی  سردر  منظر  امیر کبیر،  تقاطع  مثل  تا 
از دانشکده های تاریخی کرمان را مخدوش 
کند. اما جایی که می خواهند این تقاطع را 
است.  باغ شاهزاده  در حریم  بسازند کاملا 
باغ شاهزاده یک اثر ثبت جهانی است، اگر 
این دفعه کاری انجام دهند که  ناهماهنگ 
باقی  برای گفتن  حرفی  هیچ  دیگر  باشد، 

نمی ماند.« 

 نگرانی از تصمیمات ضرغامی
وقتی یکسال قبل »عزت الله ضرغامی« 
سفر  فارس  استان  به  دولت  هیئت  همراه 
جوار  در  کشاورزی  توسعه  درباره  و  کرد 
درباره  نگرانی  کرد  اظهارنظر  پاسارگاد 
فارس  استان  تاریخی  ابنیه  سرنوشت 
بیشتر شد. گرچه وزارتخانه متبوع او سعی 
را  دراین باره  نگرانی ها  توضیحاتی  با  کرد 
دولت  هیئت  مصوبه های  اما  دهد  کاهش 
حرم  هکتاری   ۵۷ توسعه  طرح  درباره 
تخریب  که  بود  موضوعی  دیگر  شاهچراغ 
را  شیراز  قدیم  بافت  در  تاریخی  خانه های 

کرد. برجسته 
فارس  در  سیزدهم  دولت  آنچه  براساس 
تصمیم گرفت مقرر شد برای طرح توسعه 
۵۷ هکتاری حرم مطهر کارگروهی مرکب 
از نماینده وزارت میراث فرهنگی، نماینده 
شهرداری شیراز و نماینده استاندار فارس 
خانه   ۲00 بودن  میراثی  و  شود  تشکیل 
شود  شاهچراغ)ع(بازنگری  حرم  اطراف 
نفره   ۳ هیئت  این  رای  نهایت  در  که 

باشد. لازم الاجرا 
صریح  گلایه های  و  سخنان  همچنین 
در  فرهنگی  میراث  وزیر  ضرغامی  عزت الله 
مایه  بر  مبنی  فارس  استان  اداری  شورای 
اطراف  و  تاریخی  بافت  بودن  شرمساری 
لزوم  و  در شیراز  حرم مطهر شاهچراغ)ع( 
کنار  در  هکتاری   ۵۷ توسعه  طرح  اجرای 
حریم  در  که  کشاورزانی  مشکلات  حل 
واکنش های  سبب  دارند،  قرار  پاسارگاد 

شد. مجازی  فضای  در  مختلف 
که  دهد  توضیح  شد  مجبور  ضرغامی 
دیدم  مجازی  فضای  در  را  »واکنش هایی 
در  که  مبسوطی  سخنرانی  به  براساس 
اما  داشتم  فارس  استان  در  اداری  شورای 
کنار  در  چاه  حفر  دنبال  به  میراث  وزارت 
مقبره کوروش نیست چون عاقلانه نیست.«

حال این نگرانی مطرح است که آیا ممکن 
شورای  مجلس  نمایندگان  فشارهای  است 
سال   10 که  طرحی  شود  موجب  اسلامی 
مسئولی  مقام  هیچ  و  کارشناسی  هیچ  
حاضر به تصویب و اجرای آن نشده اجرایی 
زاهدی«  »محمدمهدی  که  طور  آن  و  شود 
انعطاف  خواستار  کرمان  نماینده  دیگر 
هم  ضرغامی  بود،  شده  فرهنگی  میراث  

بدهد. انعطاف  دستور 

بر  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس 
ضرورت ساماندهی واردات چوب به کشور به 
منظور تامین نیاز صنایع و حفظ جنگل ها تاکید 
کرد. علی سلاجقه در جلسه بررسی وضعیت 
صنعت چوب، با اشاره به نیاز کشور برای واردات 
چوب گفت: با اجرای طرح تنفس جنگل ها و 
نیاز صنایع کشور به چوب، واردات چوب لازم و 
ضروری است اما این امر باید ساماندهی شود 
تا هم خیال صنایع از بابت تامین نیازشان راحت 
باشد و هم به جنگل های کشور آسیب نرسد.

او درباره پیشنهاد ایجاد شورای راهبردی چوب 
در کشور گفت: برای این منظور باید کارگروهی 
متشکل از سازمان های حفاظت محیط زیست، 
نباتات  حفظ  و  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع 
همچنین وزارت صمت، نمایندگانی از دانشگاه، 
پژوهشگاه و صنعت تشکیل شود و درباره ایجاد 
شورای راهبردی چوب تصمیم گیری و در نهایت 
با سازمان امور اداری و استخدامی کشور وارد 

مذاکره شوند.
را  پوست  با  واردات چوب  آزادسازی  سلاجقه 
تامین  و  اشتغال زایی  جهت  در  موثر  اقدامی 
1۳.۵ میلیون مترمکعب چوب مورد نیاز صنایع 

کشور ذکر کرد.
عباسعلی نوبخت، رئیس سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری نیز گفت: در گذشته برای احداث 

کارخانه هایی که مواد اولیه یا ثانویه آن ها چوب 
اما  بود  نیاز  منابع طبیعی  بود، مجوز سازمان 
متاسفانه در حال حاضر این اتفاق نمی افتد که 

باید وزارت صمت در این زمینه اقدام کند.
او در ادامه به ارائه آماری از میزان چوب مورد 
اگر  عنوان کرد:  و  پرداخت  صنایع کشور  نیاز 
دریافت  فعالیت  مجوز  تمام کارخانه هایی که 
کرده اند را مبنا قرار دهیم، صنایع کشور سالانه 
1۵ تا 16 میلیون مترمکعب چوب نیاز دارند. 
چنانچه کارخانه هایی که هم اکنون فعال هستند 
با تمام ظرفیت خود کار کنند، حدود ۹ میلیون 
در  این  است  نیاز  سال  در  چوب  مترمکعب 

حالیست که هم اینک این کارخانه ها با ۵ تا 
6 میلیون مترمکعب چوب کار می کنند. شاهپور 
علایی مقدم، رئیس سازمان حفظ نباتات نیز 
با اشاره به ابلاغ وزیر جهاد کشاورزی مبنی بر 
آزادسازی واردات چوب با پوست گفت: از تاریخ 
۹ مهر 1۴01 واردات چوب با پوست به کشور با 
رعایت دستورالعملی که ساعت ها روی آن کار 

شده است، آزاد است.
سازمان  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
حفاظت محیط زیست، او در عین حال نیاز 
 1۳.۵ حدود  را  چوب  به  صنایع کشور  فعلی 

کرد. عنوان  مترمکعب  میلیون 

نماینده کرمان بار دیگر خواستار اجرای طرح زیرگذر باغ شاهزاده ماهان شد

اصرار برای شکستن حریم اثر جهانی 

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد

لزوم ساماندهی واردات چوب برای حفظ جنگل ها

حال عمارت اربابی 
»سنگستان« همدان 

خوب نیست
دهیار روستای سنگستان همدان از حال ناخوش 
عمارت اربابی این روستا خبر داد و گفت:عمارت 
و  است  تخریب  حال  در  »سنگستان«  اربابی 

مالک عمارت میلی به حفظ بنا ندارد. 
رضا نعمتی آسا در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
اداره میراث فرهنگی نیز برای این بنا هیچ  کاری 
نمی کند، افزود:عمارت بیش از ۲00 سال قدمت 
دارد و با وجود ویژگی های منحصربه فرد مانند 
تزئینات معماری تاکنون به ثبت ملی نرسیده 
قسمت  متأسفانه  اینکه  به  اشاره  با  او  است. 
زیادی از تزئینات وابسته به معماری بنا از بین 
تصریح کرد:  است،  تخریب  حال  در  یا  رفته 
سال های قبل میراث فرهنگی برای ثبت ملی بنا 
اقداماتی را انجام داد اما این موضوع ادامه پیدا 
نکرد. دهیار روستای سنگستان ادامه داد: ثبت 
کاربری  می تواند  تغییر  و  ملی، حفظ، مرمت 
از مهمترین جاذبه های  به یکی  را  این عمارت 
گردشگری استان همدان تبدیل کرده و علاوه 
بر حفظ بنا باعث رونق گردشگری در روستای 

سنگستان شود.
برای  قبل  سال های  اینکه  بیان  با  نعمتی آسا 
تغییر کاربری بنا یک سرمایه گذار اعلام آمادگی 
کرد اما به نتیجه نرسید، مطرح کرد: براساس 
بناهای  معرفی  و  شناسایی  دهیار  کار  قانون، 
مالک  و  فرهنگی  میراث  و  است  تاریخی 
شخصی باید برای حفظ آن تلاش کنند اما در 
مورد عمارت اربابی این اتفاق نیفتاده است. او 
علاوه  سنگستان  اربابی  پایان گفت:عمارت  در 
بر اینکه یک جاذبه تاریخی کم نظیر است، سه 
درختان چنار کهنسال نیز دارد که جزو میراث 
طبیعی محسوب می شوند که رها شده و هر روز 

تخریب می شود. قبل  از  بیش 

بدون ویزا چگونه به قطر 
سفر کنیم؟

ویزای قطر برای شهروندان ایرانی هنوز لغو نشده 
ویزا  باید  همچنان  این کشور  به  ورود  برای  و 
دریافت کرد،   جام جهانی فوتبال ۲0۲۲ قطر شاید 
تنها فرصتی باشد که اتباع ایرانی امکان سفر بدون 

ویزا به قطر را داشته باشند.
برای   ۲01۷ سال  در  قطر  ایسنا،  گزارش  به 
شهروندان ۸0 کشور ویزای خود را لغو کرد، اما 
در این فهرست نامی از ایران آورده نشده است.
شهروندان ایرانی برای سفر به این کشور، که تا 
کمتر از یک ماه دیگر محل برگزاری مسابقات 
جام جهانی فوتبال ۲0۲۲ است، باید ویزا ورود 
 )Visa Upon Arrival( و یا ویزای فرودگاهی
دریافت کنند.هزینه ویزای توریستی قطر در حالت 
عادی 100 ریال قطری است که ۳0 روز اعتبار دارد، 
با این وجود قطر شرایطی را در بازه جام جهانی 
فوتبال فراهم کرده تا اتباع کشورهایی که هنوز 
مشمول قانون لغو ویزا نشده اند آسان تر به این 

کشور سفر کنند.
 برای رفتن به جام جهانی و تماشای مسابقات 
کافی است »هایا کارت« دریافت کرد، فقط  در 
این صورت است که دیگر نیاز به دریافت ویزای 
به  مختص  تنها  کارت  هایا  بود.  نخواهد  قطر 
تماشاچیان مسابقات جام جهانی نیست و تمام 
مسافران هنگام سفر به قطر در دوران جام جهانی 
فوتبال ملزم به دریافت این کارت هستند. دولت 
قطر همچنین اعلام کرده است: بر اساس قوانین 
اداره امور مهاجرت این کشور در جریان برگزاری 
جام جهانی هیچ ویزای توریستی برای متقاضیان 
صادر نمی شود و فقط دارندگان »هایا کارت« و 
همراهان مجاز آن ها می توانند به قطر سفر کنند.

ماجرای طرح زیرگذر 
باغ شاهزاده ماهان موضوعی 
تازه نیست.با این حال از دولت 
دهم مطرح بوده ولی با توجه 
به اینکه کارشناسان آن را فاقد 
توجیه فنی دانسته اند اجرایی 
نشده است

|پیام ما| سفر »عزت الله ضرغامی« وزیر میراث  فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری به استان کرمان و تقاضاهایی که نمایندگان این 
استان در مجلس از او درباره طرح زیرگذر باغ  شاهزاده ماهان مطرح کرده اند یادآور سفر سال گذشته او به استان فارس و مواضعش 

درباره ۲۰۰ خانه تاریخی و طرح توسعه کشاورزی در حاشیه پاسارگاد بود.

خبر

کشف شواهدی از کشاورزی عصر برنز  و آهن در سوئد
شواهدی  به  سوئد  در  باستان شناسان 
آن،  از  پیش  و  برنز  عصر  کشاورزی  از 
اند. شمشیرهای  یافته  دست  آهن  عصر 
مربوط به وایکینگ ها در میان آثار کشف 

دارد. قرار  شده 

به گزارش ایرنا از مجله اینترنتی انشت 
تپه ای  در  باستان شناسان  اوریجینز، 
کشف  به  موفق  وستمانلاند  استان  در 
وایکینگ ها  عصر  به  مربوط  گورستانی 
از جمله پنجه های خرس و دو شمشیر 

بوده اند،  قبر  نشانگر  نظر می رسد  به  که 
شدند.

اتاق  سه  شامل  گورستانی  در  شمشیرها 
ویبی/  در  تدفین  تپه  یک  در  سنگی 
وستمانلاند  در  کوپینگ  از  خارج  نورتونا 

تحقیقاتی   تیم  احتمالًا  آمد.  دست  به 
بازرگان  یا  تاجر  یک  به  متعلق  اشیایی 

کرده اند. کشف  را  وایکینگ  نخبه 
اشیا کشف شده شامل یک  شانه،  دیگر 
از  بزرگ  جعبه  یک  و  بازی  قطعه  یک 
شمشیرهای  است.  شیشه ای  مهره های 
به  عمق  کم  سطحی  در  شده  کشف 
تاکنون  بودند.  ایستاده دفن شده  حالت  

حدود  کشف  به  موفق  باستان شناسان 
وایکنیگ ها  عصر  به  مربوط  شمشیر   ۲0
می شود  گفته  شده اند.  وستمانلاند  در 
تا   600 به سال های  این گورستان  قدمت 
باستان شناسان  برمی گردد.  میلادی   1000
بقایای  کشف  به  موفق  همچنین 
حیوانات  و  انسان  سوخته  استخوان های 

شده اند. منطقه  این  در   نیز 

|  
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 م
 |

آگهی تاسیس شرکت 
با مسئولیت محدود ایمن توان آرمان در تاریخ 1۴01/06/1۹ به شماره ثبت 1066 
به شناسه ملی 1۴011۴۹۲۳۴۴ ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه 
آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت: انجام تمام 
خدمات مهندسی مورد نیاز صنعت برق از قبیل برنامه ریزی، طراحی، و نظارت 
در  مشاوره  مهندسی،  خدمات  ارائه  و  فنی  مشاور  توزیع،  های  شبکه  اجرای  و 
و  نصب  برق،  تابلوهای  اجرای  و  طراحی  انرژی،  مصرف  سازی  بهینه  با  رابطه 
راه اندازی سیستمهای دوربین مداربسته، ممیزی انرژی کارخانه ها و واحدهای 
تولیدی، نصب وراه اندازی شبکه های کامپیوتری، مدیریت ممیزی انرژی،برگزاری 
فعالیتهای  برق،اجرای کلیه  زمینه صنعت  در  آموزشی  و سمینارهای  ها  کلاس 
مربوط به تولید و توزیع و توجیح برق، مشاوره، طراحی، اجراء، نگهداری، خرید 
و فروش سیستم های کشف و اعلام حریق و اطفاء حریق دستی و اتوماتیک و 
سیستم های اطفاء حریق آبی و گازی و کلیه تجهیزات آتش نشانی، ساخت و 
تجهیز ایستگاه های آتش نشانی و تامین نیروی انسانی متخصص پس از اخذ 
مجوزهای لازم، خرید و فروش و شارژ انواع خاموش کننده های حریق، مشاوره، 
های  سیستم  و  ساختمان  هوشمند  مدیریت  های  سیستم  اجرای  و  طراحی 
پیجینگ و اعلان عمومی،خرید و فروش و تولید درب های ضد حریق، پوشش 
های مقاوم در برابر حریق و ارائه تاییدیه های ایمنی و بهداشت اداره کار : بالابر
ها،جرثقیلها،آسانسورها،ایمنی برق،دیگ بخار،اعلام و اطفای حریق ،عوامل زیان 
آور فیزیکی و شیمیایی-امور حمل و نقل:شامل رانندگی و اداره امور نقلیه درون 
شهری-تعمیر و نگهداری : شامل تعمیر و نگهداری تجهیزات و وسایل اداری )به 
غیر از امور رایانه(خدمات فنی خودرو -امور تاسیساتی: شامل تعمیر و نگهداری 
و بهره برداری از تاسیسات برودتی و حرارتی -خدمات عمومی:شامل تنظیفات، 
پیشخدمتی،امور آبدارخانه، خدمات پاسخگویی تلفن، نگهداری و خدمات فضای 
سبز: شامل خدمات باغبانی و نگهداری فضای سبز با اخذ مجوز از مراجع ذیصلاح 
و اخذ کارت بازرگانی و انجام کلیه امور مربوط به واردات و صادرات کالا و خدمات 
و اخذ نمایندگی از شرکتهای داخلی و خارجی و اعطای نمایندگی به شرکتها و 
شهرستانها، ایمنی و حفاظت فنی و آموزش ایمنی و حفاظت فنی در زمینه های 
ایمنی برق، ایمنی بالابرها و پله های برقی و آسانسورهای صنعتی، ایمنی دیگ 
بخار و ظروف تحت فشار، بررسی و ارزیابی و تست سیستمهای اعلام و اطفای 
حریق، بررسی و اندازه گیری عوامل زیان آور فیزیکی و شیمیایی، ایمنی معدن، 

و  نظارت مشاوره  به طراحی محاسبه  مربوط  پیمانکاری  امور  ایمنی ساختمان، 
ساخت ساختمانها و ابنیه و پروژه های عمرانی اعم از چوبی آجری سنگی بتنی 
و  تجاری  مسکونی  های  شهرک  احداث  و  ساخت  زمینه  در  فعالیت  فلزی.  و 
اداری و جاده سازی راه سازی محوطه سازی پل سازی تونل سازی خاکریزی و 
خاکبرداری سدسازی تسطیح اراضی. بهسازی و نوسازی بافتهای فرسوده شهری 
بندی  و خط کشی گاردیل  آسفالت کشی  ریزی  زیرسازی شن  غیر شهری.  و 
و  احداث سوله  ملزومات  راه، خرید  به  مربوط  پاکسازی  و هرگونه  سرعت گیر 
اسکلت فلزی نازک کاری و نماسازی اقلام پیش ساخته مخازن بتنی مبلمان 
پارکی و شهرسازی انواع سازه های پروتبیل از قبیل پارکینگ و آلاچیق و اجرای 
طرح های صنعتی و تاسیسات شهری،طراحی خرید و فروش و نصب تجهیزات 
صنعتی و ساختمانی درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط 
زنجان،  استان   : اصلی  مرکز  نامحدود  مدت  به  ثبت  تاریخ  از   : فعالیت  مدت 
شهرستان خرمدره، بخش مرکزی، شهر خرمدره، خرم، خیابان امام خمینی، بن 
بست شهید خلیل جمالی، پلاک 1۸1-، طبقه همکف کدپستی ۴۵۷1۸۳۷۴۹1 
سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1,000,000,000 ریال نقدی میزان سهم 
الشرکه هر یک از شرکا آقای مهران محمدی به شماره ملی ۴۴000۷16۷۷ دارنده 
۹۹0000000 ریال سهم الشرکه آقای حسن محمدی به شماره ملی ۴۴10۷1۳۷۸۷ 
به  مهران محمدی  آقای  مدیره  اعضا هیئت  الشرکه  ریال سهم   10000000 دارنده 
شماره ملی ۴۴000۷16۷۷ به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود و 
به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای حسن محمدی به شماره 
ملی ۴۴10۷1۳۷۸۷ به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو اصلی 
هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اسناد و اوراق بهادار و 
تعهدآور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها و عقوداسلامی با امضاء 
آقای مهران محمدی رئیس هیات مدیره و در غیاب وی با امضای آقای حسن 
محمدی مدیرعامل و اوراق عادی و نامه ها با امضای آقای مهران محمدی رئیس 
هیات مدیره با ذکر سمت و مهر شرکت معتبر خواهد بود. اختیارات مدیرعامل : 
طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار پیام ما جهت درج آگهی های شرکت تعیین 
گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان زنجان 
مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری خرمدره 

شناسه آگهی: ۱۴۰۱۱۱۹
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سیاست متناقض اطلاع رسانی درباره کمبود ذخایر آب چه پیامدهایی دارد؟

دستور کاهش مصرف با احتیاط و تعارف

امروز پایتخت کشور در 
معرض تهدید کاهش شدید 

ذخایر آبی قرار گرفته است و 
استان های دیگر نیز کماکان 

با این چالش روبه رو هستند. 
استان خوزستان دارای ۹ سد 

است که وضعیت ذخایر آبی در 
پشت آنها نامناسب است. در 

استان های مرکزی نیز وضعیت 
آب چاه ها و قنات ها چندان 

مناسب نیست

موضوع آب در کمیسیون 
کشاورزی مجلس دنبال 

می شود درحالی که سر وکار 
وزارت نیرو با کمیسیون انرژی 
مجلس است. حتی در داخل 

مجلس و برای قانونگذاری 
که باید یک انسجام وجود 

داشته باشد در موضوع آب این 
انسجام وجود ندارد

|  
کنا

 ای
 |

 ضرورت حکمرانی 
یکپارچه در حوزه انرژی 

سخنگوی صنعت برق در برنامه »پایش« با عنوان 
الگوی مصرف استاندارد و راهکارهای  »تعریف 
رسیدن به آن« گفت: خوشبختانه سال گذشته 
بدون خاموشی، با مشارکت مردم و هماهنگی 

خوب وزارت نفت و نیرو سپری شد.
مشهدی گفت:  رجبی  مصطفی  مهر  به گزارش 
با  خاموشی،  بدون  گذشته  سال  خوشبختانه 
مشارکت مردم و هماهنگی خوب وزارت نفت و 
نیرو سپری شد، پروژه  تکمیل مخازن سوخت 
مایع نیروگاه ها در حال پیگیری است، حدود ۵۸ 
درصد از نیروگاه های کشور از سوخت مایع پر و 
این روند باید تا پایان آذرماه ادامه داشته باشد تا 

در زمستان با مشکلی مواجه نشویم.
بحث  مهم تر،  اقدام  کرد:  بیان  ادامه  در  او 
استفاده  درست از منابع انرژی است که بخشی 
از آن، مربوط به وظایف وزارتخانه می شود که با 
هدف مصرف کمتر سوخت، باید از نیروگاه های 
نیز  دیگر  بخش  شود،  استفاده  راندمان  پر 
است؛  مشترکین  مصرف  و  مردم  به  مربوط 
مصرف  در  درصد   10 تا  بتوانند  مشترکین  اگر 
برق صرفه جویی کنند بیش از ۷0 میلیون متر 
بود  خواهیم  شاهد  را  مصرف  مکعب کاهش 
در  گاز  ناترازی  از  مهمی  بخش  می توانیم  و 
زمستان برطرف و امیدوار باشیم زمستانی بدون 

است. رو  پیش  خاموشی 
این مقام مسئول در وزارت نیرو سپس اضافه کرد: 
بزرگترین هماهنگی، بخش نیرو و وزارت نفت در 
این بخش است؛ مسئله  دیگر مربوط به وزارت 
از مصرف کنندگان بزرگ  صمت است که یکی 
انرژی محسوب و باید تدابیری برای این موضوع 
انجام شود. بخش عمده دیگر، صرفه جویی در 
بخش تجاری و خانگی است؛ همکاران در وزارت 
نفت تدابیر ویژه ای برای تعرفه های پیش بینی 

کرده اند.
رجبی مشهدی همچنین بیان کرد: وزارت نیرو 
در ابتدای دولت سیزدهم، برنامه ای بلندپروازانه 
تدوین کرد که ۳۵ هزار مگاوات واحد نیروگاهی 
جدید تعریف و ایجاد کند و از این مقدار 10 هزار 
نیروگاه تجدیدپذیر پیش بینی کردیم، علاوه بر 
این تفاهم نامه ای با وزارت صمت امضا کرد که 
در  اسلامی  شورای  مجلس  را  آن  خوشبختانه 
قانون مانع زدایی محکم تر و واضح تر پیش بینی 
مگاوات  هزار   10 از  هم  قانون  این  در  کرده، 
نیروگاهی که وزارت صمت به صنایعی که انرژی بر 
هستند تکلیف می کند که حدود 1000 مگاویت آن 
تجدید پذیر هستند؛ خوشبختانه استقبال خوبی 

در این زمینه از جانب صنایع شده است.
او در ادامه گفت: در برنامه ای که گفته شد، 1۸۳ 
مگاوات نیروگاه حرارتی پیش بینی شده و تا پایان 
سال این عدد به 1000 مگاوات می رسد؛ صنایع 
کشور برای فصل زمستان حداقل ۵00 مگاوات 
آمادگی دارند. همچنین برای تابستان سال 1۴0۲، 
1۴0 برنامه برای سال دوم دولت پیش بینی شده 
افرادی که نیروگاه حتی تجدیدپذیر احداث کنند از 
محدودیت های مصرف مستثنی و می توانند برق 

را به صورت پایدار مصرف کنند.
سخنگوی صنعت برق افزود: عمده  نیروگاه های 
خصوصی  بخش  توسط  احداث،  دست  در 
برای  نیرو  وزارت  حتی  می شود؛  تأسیس 
استفاده از پتانسیل های این بخش در حوزه گاز 
سایت های خود را به بخش خصوصی واگذار کرده 
است. در سال گذشته ظرفیت توسعه نیروگاهی و 
ارتقای ظرفیت نیروگاه موجود به 6 هزار مگاوات 
رسید که در صنعت برق بی سابقه بوده و در حال 
 ۸000 به  مقدار  این  افزایش  برای  آماده سازی 
مگاوات ظرفیت نیروگاه جدید برای سال 1۴0۲ 

هستیم.
بخش گاز  برای  پلکانی  طرح  اجرای  درباره  او 
نیز گفت: طرح پلکانی در کاهش مصرف بسیار 
اثرگذار بود اما طرح تشویقی ما موسوم به یک 
مساوی با پنج بود، بخ این صورت که بتوانیم از 
تقدیر کنیم و  دارند  افرادی که کاهش مصرف 
پاداش به آنها بدهیم، پاداش صرفه جویی ای که 
در دوره ی تابستان به این افراد تعلق گرفته هزار 
و سیصد و هفتاد و پنج میلیارد بوده که عددی 

است. بی سابقه 
از  کرد:  بیان  سپس  برق  صنعت  سخنگوی 
قبض های صادر شده در تابستان حدود ۴0 درصد 
)از 10 قبض ۴ عدد( مشمول پاداش صرفه جویی 
شده اند و به این نکته باید توجه شود که از هر 
۳ قبض که پاداش صرفه جویی داشت 1 قبض به 

صورت رایگان یا حتی بستانکار بود.
او ضمن انتقاد از روند مصرف برق در ایران نسبت 
به سایر کشورها نیز اضافه کرد: ایران در مصرف 
است،  شده  شناخته  دنیا  در  اولین کشور  برق 
متاسفانه بیش از ۲ برابر متوسط جهانی برای 
تولید کالا و خدمات انرژی مصرف می کنیم و این 
روند بر خلاف جهان، صعودی است، امیدواریم با 
روندی که مجلس تحت عنوان معاونت راهبردی 
مصرف   بهینه سازی  بخش  در  پیش گرفته اند، 

تمرکز صورت گیرد.

سخنگوی صنعت آب با اشاره به آمار دفتر 
اطلاعات و داده های آب کشور درباره آخرین 
وضعیت ذخایر آبی گفته است: » با سپری 
 )1۴01-1۴0۲( آبی  سال  از  روز   ۳۷ شدن 
سدهای  مخازن  در  آب  حجم  کل  میزان 
کشور حدود 1۷.۹۵ میلیارد مترمکعب است 
که نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته 
تغییر نکرده است.« به گفته فیروز قاسم زاده 
بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان 
آبی  در سال  به مخازن  ورودی  می دهد که 
رسیده  مکعب  متر  میلیون   1.0۵ به  جاری 
که نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته 
1۲ درصد کاهش دارد. میزان پرشدگی سد 
زاینده رود در استان اصفهان، سدهای استان 
تهران، سدهای استان خوزستان و سدهای 
شرایط  در  ارومیه  دریاچه  آبریز  حوضه 
فعلی به ترتیب حدود 11 درصد، 1۸ درصد، 
۴۲درصد ، و ۲۹ درصد است.« پیش از این 
هم وزیر نیرو از چالش جدی در تامین آب 
و  اصفهان  تهران،  چون  شرب کلانشهرهایی 
مشهد سخن گفته بود. با این حال مسئولان 
وزارت نیرو برای آنکه جامعه را نگران نکنند 
سیاست اطلاع رسانی محتاطانه را در پیش 
و  اضطراری  وضعیت  اعلام  از  و  گرفته اند 
زمینه  این  در  فوری  تمهیدات  پیش بینی 
تصمیمی  مهمترین  می کنند.  خودداری 
شده  اعلام  نیرو  وزارت  سوی  از  فعلا  که 
پیش بینی »تشویق و تنبیه برای مشترکان 

است.  بوده  بدمصرف«  و  کم مصرف 

تلاش  در  روزها  این  مدیران  از  برخی 
اطمینان  این  اظهارنظرهایشان  با  هستند 
و  پاییز  که  بدهند  شهروندان  به  را  خاطر 
می کنند.  سپری  در  را  بی مشکلی  زمستان 
منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل  آنها  نمونه 
»هر  است:  گفته  ایسنا  به  که  است  البرز 
چند نگرانی از کاهش ظرفیت سدها جدی 
است ولی با توجه به اینکه بخش عمده ای 
از آب شرب البرزنشینان از منابع زیرزمینی 
مواجه  جدی  مشکل  با  می شود،  تامین 
اشاره  با  نجفیان  داوود  شد.  نخواهیم 
با  مقایسه  در  کرج  سد  ظرفیت  اینکه  به 
مدت مشابه سال قبل ۲۵ درصد و ظرفیت 
است،  منفی  درصد  هشت  نیز  طالقان  سد 
میلیون   1۸0 حاضر  حال  در  کرد:  عنوان 
بیش  و  طالقان  سد  ظرفیت  از  مترمکعب 
 1۸0 ظرفیت  از  مترمکعب  میلیون   60 از 
علیرغم  است.  پر  متر مکعبی کرج  میلیون 
لازم صورت گرفته  مدیریت  منفی  تراز  این 
تا البرزی ها ماه های باقی مانده از سال را 
به  بدون مشکل و قطعی آب سپری کنند. 
اساس گزارش  بر  مسئول  مقام  این  گفته 
خوبی  بارش  امسال  پاییز  هواشناسی 
نباید  موجود  شرایط  به  توجه  با  و  نداریم 
آب  کسری  بتواند  بارندگی  داشت  انتظار 
چند  »هر  افزود:  او  کند.  جبران  را  سدها 
نگرانی از کاهش ظرفیت سدها جدی است 
از  عمده ای  بخش  اینکه  به  توجه  با  ولی 
زیرزمینی  منابع  از  البرزنشینان  شرب  آب 

مواجه  جدی  مشکل  با  می شود،  تامین 
شد.« نخواهیم 

برنامه ریزی های  از  گفت وگو  این  در  او 
پرده  پایتخت  آب  تامین  برای  اورژانسی 
تامین  برای  نیرو  »وزارت  و گفت:  برداشت 
آب شرب پایتخت هم برنامه ریزی اورژانسی 
به  را  چاه  تعدادی  بتوانند  تا  داده  صورت 
تامین  دغدغه  و  برسانند  بهره برداری  مدار 
در  اینکه  به  توجه  با  شود.  حل  مردم  آب 
حال حاضر 1۵0 میلیون مترمکعب آب قابل 
امیدواریم  دارد،  وجود  استان  در  برداشت 
با  را  رو  پیش  زمستان  مشترکان  رعایت  با 

کنیم.« سپری  مشکل  کمترین 

کاهش  تهدید  معرض  در  پایتخت 
شدید ذخایر آبی قرار دارد

حالی  در  چاه جدید  تعدادی  از  بهره برداری 
نیز  کنونی  برداشت  همین  در  که  است 
و  کرده  نگران  را  کارشناسان  از  بسیاری 
متخصص  کریم  حاجی  رضا  مانند  افرادی 
صنعت آب نسبت به تبعات از دست دادن 
ذخایر استراتژیک آب تهران و سایر شهرها 
هشدار داده اند. شاید همین وضعیت باعث 
شده نمایندگان مجلس در کمیسیون انرژی 
آب  به  را  خود  سخنان  محور  روزها  این 
ساعدی  قاسم  آنها  نمونه  دهند.  اختصاص 
دیروز  خود  اظهارنظر  تازه ترین  در  است که 
تامین  برای  »باید  ایسنا گفت:  به  )شنبه( 
آب شرب استفاده حداکثری از حداقل منابع 
آبی موجود در سطح کشور در دستور کار قرار 

گیرد و از روش های علمی تر و موثرتر برای 
مواجهه با چالش کم آبی استفاده شود. همه 
کارشناسان و مردم اطلاع دارند که کشور در 
لحاظ  از  و   دارد  قرار   خشکسالی  شرایط 
ذخایر منابع آبی شرایط مناسبی نیست و در 
استان های مرکزی با نشست سفره های آب 
زیرزمینی و در استان های جنوبی با خشک 
آب  ذخایر  شدن  کم  و  رودخانه ها  شدن 
پشت سدها مواجه هستیم،  در استان هایی 
شرایط  این  نیز  سمنان  و  خراسان  مانند 
پایتخت  »امروز  او  به گفته  است.«  حاکم 
کشور در معرض تهدید کاهش شدید ذخایر 
آبی قرار گرفته است و استان های دیگر نیز 
کماکان با این چالش روبه رو هستند. استان 
وضعیت  که  است  سد   ۹ دارای  خوزستان 
ذخایر آبی در پشت آنها نامناسب است. در 
استان های مرکزی نیز وضعیت آب چاه ها و 

نیست.« مناسب  چندان  قنات ها 
انرژی مجلس شورای  این عضو کمیسیون 
اسلامی بر لزوم یافتن راهکار در این زمینه 
راهکارهای  از  »باید  افزود:  و  کرد  تاکید 
علمی  برای برون رفت از بحران آب استفاده 
بر  بحرانی که  تهدید  این  از  بتوانیم  تا  کرد 
از  کنیم.  عبور  است  انداخته  سایه  کشور 
سوی دیگر در حوزه آب کشاورزی نیز بعضا 
در  است.  شده  اتخاذ  غلطی  سیاست های 
کشت  مجوز  درصد   ۵0 استان ها  از  برخی 
داده شده است اما باز به همین میزان نیز 
ندارد.  وجود  برای کشت  آب  تامین  امکان 

نوین  روش های  سال ها  این  طول  در  باید 
متاسفانه  که  می شد  داده  ترویج  آبیاری 
این اتفاق رقم نخورده است و هنوز که هنوز 
کشاورزی  محصولات  آبیاری  شیوه  است 
سنتی  روش  به  استان ها  از  خیلی  در 
اجرایی می شود. در صورتی که وزارت جهاد 
کشاورزی با پیش بینی وضعیت این روزها 
ترویج  سمت  به  پیش  مدت ها  از  باید 
روش های نوین آبیاری و کشت محصولات 

می کرد.« حرکت  آب بر  کم 

حوزه  در  نیز  کافی  متخصص  دولت 
تنظیم گری و نظارت ندارد

در  انرژی  کمیسیون  عضو  ساعدی  انتقاد 
همین  در  و  روزها  همین  که  است  حالی 
وزارت جهاد کشاورزی  آبی  بحران  وضعیت 
شعار خود را بر خودکفایی برخی محصولات 
آنها  است.  داده  قرار  گندم  نظیر  کشاورزی 
الگوی کشت  اصلاح  از  حالی  در  همچنین 
این  نیست  روشن  که  می گویند  سخن 
شد  خواهد  موفق  عمل  در  چقدر  برنامه 
را  آب  مصرف  بهره وری  بهبود  با  همزمان 
در  انسجام  فقدان  همین  دهد.  کاهش 
عضو  عباسی  فریدون  که  است  آب  حوزه 
هفتم   شنبه  روز  انرژی  کمیسیون  دیگر 
آبان در گفت وگو با ایسنا بر آن تاکید کرده 
کمیسیون  در  آب  »موضوع  است:  و گفته 
درحالی  می شود  دنبال  مجلس  کشاورزی 
انرژی  با کمیسیون  نیرو  وزارت  که سروکار 
و  مجلس  داخل  در  حتی  است.  مجلس 
برای قانونگذاری که باید یک انسجام وجود 
انسجام  این  آب  موضوع  در  باشد  داشته 
وجود ندارد. زمانی که یک کاری قرار است 
با  مختلف  وزارتخانه های  پای  شود  انجام 
می آید.  میان  به  متفاوت  تخصص های 
آب  بخش  آب،  حوزه  در  مثال  عنوان  به 
می گردد  باز  آبفای کشور  سازمان  به  شرب 
آب  بخش  است.  نیرو  وزارت  زیرنظر  که 
کشاورزی  جهاد  وزارت  به  نیز  کشاورزی 
نیز  آب کشور  اصلی  مسئول  می گردد.  باز 
سدهای کشور  موضوع  است.  نیرو  وزارت 
دنبال  مجلس  انرژی  کمیسیون  در  نیز 
کمیسیون  در  باید  که  حالی  در  می شود 
پیگیری شود.  این موضوع  عمران مجلس 
یک  و  آب  امور  یک  ما  نیز  اجرا  حوزه  در 
نظر  از  کافی  کارشناسان  که  داریم  آبفا 
تعداد و از نظر تخصص ندارند. دولت باید 
این حوزه ها  نظارت در  تنظیم گری و  نقش 
در  نیز  کافی  متخصص  ولی  باشد  داشته 
به گفته  ندارد.«  حوزه تنظیم گری و نظارت 
برای  راهکار  بهترین  مجلس  نماینده  این 
بهینه سازی مصرف آب در وهله اول آموزش 
مردم و در گام بعدی اجرای سیاست های 
جهاد  وزارت  از  انتقاد  با  او  است.  قیمتی 
بی رویه  شاهد کشت  »ما  کشاورزی گفت: 
محصولات آب بر در حوزه کشاورزی هستیم. 
کشاورز هر محصولی را که می خواهد کشت 
می کند و هر میزان که قصد دارد آب مصرف 
چاه های کشاورزی  زمانی که  حتی  می کند 
کف شکنی  مجوز  سراغ  به  می شود  خشک 
افزایش  را  خود  چاه های  عمق  تا  می رود 
دهد و برداشت بیشتری از منابع زیرزمینی 

باشد.« داشته 
اظهارات ضد و نقیض مسئولان در حوزه آب 
برای  منسجم  سیاست  فقدان  نشان دهنده 
اطلاع رسانی به جامعه است. مسئولان گرچه 
در تلاش هستند جامعه را آسوده خاطر کنند 
اما  ندارد،  وجود  مشکلی  زمینه  این  در  که 
مسئله کم آبی چیزی نیست که بتوان آن را 
مخفی کرد، این زخم در نهایت سر باز می کند 

و متولیان را مجبور به پاسخگویی می کند.

برای  تشویقی  و  تنبیهی  تعرفه های  اعمال  با 
مشترک  ۸میلیون  قبض  تابستان،  برق  مصرف 
به  تومانی  1۳۵۷میلیارد  پاداش  شد،  رایگان 
حساب قبوض مشترکان خوش مصرف پرداخت 
۳1۴۹ گیگاوات  خانگی  بخش  در  مجموع  در  و 
ساعت برق صرفه جویی شد. به گزارش تسنیم با 
اصلاح تعرفه های برق در بهمن ماه سال 1۴00، نرخ 
افزایش  قبل  به  نسبت  پرمصرف  برق مشترکان 
برای  که  صورتی  در  است؛  داشته  چشمگیری 
مشترکان با مصرف تا سقف الگو، نرخ برق تغییر 
چندانی نداشته است. همچنین در طرح 1-۵ نیز با 
هدف تشویق مشترکان خانگی به کاهش مصرف 
و رعایت سقف الگوی مصرف، به ازای کاهش هر 
کیلووات ساعت مصرف برق نسبت به دوره مشابه 
سال قبل، ۵00 تومان پاداش صرفه جویی مصرف 
بررسی  اقدام،  این  نتیجه  در  شد.  پیش بینی 
مصارف برق خانگی در بازه زمانی ابتدای خردادماه 
نشان   1۴01 و   1۴00 سال های  در  شهریور   ۲0 تا 
می دهد که در بخش خانگی در تابستان سال 1۴01 
شاهد کاهش سرانه مصرف برق در بخش خانگی 

نسبت به سنوات قبل بوده ایم.
در تابستان 1۴01 رشد تعداد مشترکان در پله های 
مصرف زیر الگوی مصرف افزایش و در پله های 
بالای الگوی مصرف کاهش داشته است. همچنین 
سرانه مصرف بخش خانگی در دوره مورد مطالعه 
در سال 1۴00 برابر با ۳۵۳ کیلووات ساعت بوده که 
این شاخص در سال 1۴01 به ۳۲۳ کیلووات ساعت 
به عبارتی مقدار صرفه جویی  یافته است،  کاهش 

حاصل شده در بخش خانگی در سال 1۴01 نسبت 
به سال قبل، قریب به ۳1۴۹ گیگاوات ساعت بوده 
است. بررسی سرانه مصرف در استان های مختلف 
نشان می دهد که به جز در شرکت های توزیع اردبیل، 
شیراز،  کرمانشاه،  سیستان،  سمنان،  کهگیلویه، 
بخش های  سایر  در  هرمزگان،  و  گیلان  فارس، 
کشور، سرانه مصرف برق در تابستان 1۴01 کاهشی 
بوده است. مشترکان متعددی در تابستان امسال از 
ظرفیت طرح 1-۵ تشویق کاهش مصرف استفاده 
کردند، که در این میان ۸ میلیون مشترک، قبوض 
برق ۸  به عبارتی قبض  »صفر« دریافت کرده اند؛ 
میلیون مشترک رایگان شد. علی اکبر محرابیان، 
وزیر نیرو در این باره گفت: اتفاقی که امسال در 
بخش خانگی افتاد بی سابقه بوده است؛ در طول 
۳0 سال گذشته نمودار مصرف برق خانگی همواره 
رو به رشد بوده است اما امسال تا مرداد ماه نسبت 

در  مصرف  درصد کاهش   ۴.۵ سال گذشته  به 
بخش خانگی و نسبت به برنامه های معمول وزارت 

نیرو 10 درصد کاهش مصرف داشته ایم.
او با تأکید بر اینکه 1۸ درصد مشترکان پرمصرف به 
محدوده الگوی مصرف آمده اند، اضافه کرد: میان 
مشترکانی که کمتر از 100 کیلووات در ماه مصرف 
داشتند حدوداً 10 درصد افزایش مصرف داشته اند؛ 
به این معنا که برق بیشتری برای آنها فراهم شده 
است و عمده مصارف در محدوده الگوی مصرف 
پایان  تا  اینکه  به  اشاره  با  او  افتاده است.  اتفاق 
شهریورماه ۵6 میلیون قبض برق صادر شده است، 
گفت: از این تعداد حدود ۲۲ میلیون قبض شامل 
پاداش خوش مصرفی شده اند؛ از همین تعداد نیز 
۸ میلیون قبض رایگان یا بستانکار ثبت شده است 
و در مجموع یک هزار و ۳۵۷ میلیارد تومان پاداش 

خوش مصرفی ثبت شده است.

قبض برق ۸ میلیون مشترک رایگان شد
خبر

در شش ماهه نخست 
امسال، ۵1 درصد از کل 

تکلیف بودجه ای سازمان 
محقق شده و ۲۳1 هزار 

میلیارد تومان مالیات وصول 
شده است

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور خبر داد 

۲۳۱ هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی در نیمه اول سال 
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور گفت: در 
کل  از  درصد  امسال، ۵1  نخست  ماهه  شش 
بودجه ای سازمان محقق شده و ۲۳1  تکلیف 
هزار میلیارد تومان مالیات وصول شده است.
به گزارش مهر به نقل از رسانه مالیاتی ایران، 
هیأت  و  کشور  کل  بازرسی  سازمان  رئیس 
همراه، از دستاوردهای سازمان به ویژه در حوزه 
هوشمندسازی و ساماندهی الکترونیکی بازدید 
کردند و در ادامه این مراسم، نشستی با حضور 
مدیران دو دستگاه در محل ستاد سازمان امور 

مالیاتی کشور برگزار شد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور در ابتدای 
بازرسی کل  سازمان  عنوان کرد:  نشست،  این 
کشور دستگاه ناظر بر همه دستگاه های اجرایی 
ایجاد  برای  و  است  قانون  اجرای  حیث  از 
نیازمند همکاری این  تحول در نظام مالیاتی، 
دستگاه نظارتی در حوزه اجرای قوانین مصوب 
مالیاتی هستیم. منظور بیان کرد: از مهمترین 
سیاست های نظام مالیاتی این است که تا پایان 
دولت سیزدهم، مالیات به مهمترین منبع تأمین 
مالی دولت تبدیل شود و در آینده نزدیک، کل 
بودجه جاری را از محل مالیات تأمین کنیم. او 
افزود: در شش ماهه نخست امسال، ۵1 درصد 
از کل تکلیف بودجه ای سازمان محقق شده و 
شده  وصول  مالیات  تومان  میلیارد  هزار   ۲۳1
مالیاتی کشور  امور  رئیس کل سازمان  است. 
مالیاتی  درآمدهای  صعودی  روند  به  اشاره  با 

در چارچوب قانون گفت: در حالی که متوسط 
وصولی ماهانه در سال 1۳۹۹ رقمی در حدود 1۵ 
هزار میلیارد تومان بود؛ این رقم در سال 1۴00 و 
1۴01 به ترتیب به ۲۵ هزار میلیارد تومان و ۴0 
هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. منظور 
با شناسایی  جاری،  اینکه ظرف سال  بیان  با 
مودیان، درآمدهای مالیاتی افزایش یافته، گفت: 
اجرای  در  سازمان  موفقیت  از  ناشی  امر  این 
و شناسایی  مالیاتی  فرار  با  مبارزه  برنامه های 
مودیان جدید بوده و دسترسی به سامانه های 
باعث  در سازمان  داده ها  مرکزیت  و  اطلاعاتی 
شده با دقت بیشتری بتوانیم اقتصاد کشور را 

رصد کنیم.
او از تشکیل دفتر حسابرسی ویژه در راستای 
خبر  مالیاتی  پرونده های  به  رسیدگی  تقویت 
داد و گفت: تعداد ۲00 پرونده مهم که ۸0 درصد 
مالیات ابرازی شرکت ها را تشکیل می دهند، به 
صورت ویژه در این اداره کل رسیدگی می شوند. 
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، مبارزه 
اصلی  برنامه های  از  یکی  را  مالیاتی  فرار  با 
ساماندهی  گفت:  و  کرد  عنوان  سازمان  این 
الکترونیکی  پرداخت  درگاه های  و  کارتخوان ها 
در سال گذشته انجام گرفت و با اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان که گام 
اصلی هوشمندسازی نظام مالیاتی است، مبنای 
مراودات ما با مودیان براساس اطلاعات سامانه 

مودیان خواهد بود.

|پیام ما| هفته گذشته بود که ابتدا از قول مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران خبری منتشر شد مبنی بر اینکه ذخایر آبی 
پایتخت فقط برای ۱۰۰ روز کافی است. پس از آن این خبر از سوی روابط عمومی این شرکت تکذیب شد. این روزها مسئولان دیگری هم 
بوده اند که ابتدا از کمبود ذخایر آب شرب سخن گفته اند اما در اظهار نظرهای بعدی کوشیده اند طوری سخن بگویند که جامعه احساس 

نگرانی نکند. سیاست متناقض درباره اطلاع رسانی مسئله کم آبی آیا موجب خواهد شد که کشور از این بحران با موفقیت عبور کند؟

آگهی مفقودی 
پارس  پژو  سواری  دستگاه  یک  کمپانی  سند 
شماره  به   متالیک  خاکستری  رنگ  به  مدل۱۳۹۵ 
 ۱۶۴B۰۰۵۶۱۱۴ پلاک۹۸_۵۹۵د۴۵ و به شماره موتور
و شماره شاسی NAAN۱۱FE۴GH۷۰۰۱۹۷ مفقود 

باشد. می  ساقط  اعتبار  درجه  واز  گردیده 

لام
ای
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  )MRF( مرکز مدیریت یکپارچه پسماند شهری
با  ۵۵ غرفه دریافت پسماند خشک در سطح 
شهر تهران با حضور مسئولین شهرداری تهران به 
بهره  برداری رسید. محمدمهدی عزیزی، مدیرعامل 
سازمان مدیریت پسماند شهر تهران در مراسم 

ایسنا، گفت:  از  نقل  به  این مرکز  از  بهره برداری 
»با تقسیم شهر تهران به هشت پهنه، مقرر شده 
مدیریت یکپارچه پسماند در تهران از طریق این 
هشت مرکز و با بهره گیری از ظرفیت سرمایه  گذار 
انجام شود که قطعا در این راستا از فناوری های 

نوین بهره گیری خواهد شد.« او اضافه کرد: »در 
فاز اول سرمایه گذاری پنج میلیارد تومانی و 100 
انجام شده  از طریق بخش خصوصی  درصدی 
است تا تفکیک حداکثری پسماند با ارزش در 
انجام شود.« مدیرعامل سازمان مدیریت  مبدا 

پسماند شهر تهران با اشاره به اینکه مرکزی که 
امروز مورد بهره برداری قرار می گیرد مناطق ۲1 و 
۲۲ و ۵ را پوشش می دهد، افزود: »این مرکز با 
ظرفیت ۷۵0 تُن در روز زباله ها را به صورت کامل 
تفکیک می کند و زباله های  تر و بی ارزش پس از 
جداسازی به آرادکوه منتقل می شود. همچنین فاز 
دوم مراکزی که در تهران به بهره برداری می رسند 
نیز ظرف یک تا دو سال آینده تکمیل خواهند 
شد.« او درباره اهداف این پروژه اضافه کرد: »در 
مجموعه  به  پسماند  انتقال  پروژه، کاهش  این 
آرادکوه یکی از اهدافی است که دنبال می شود. به 
زودی در هر هشت پهنه ای که برای تهران در نظر 
گرفته شده، مجموعه های MRF در فاز نخست به 
بهره برداری می رسند و در مرحله بعد تکمیل این 

مجموعه ها دنبال خواهد شد.«

برای تفکیک  طرح های متنوع تشویقی 
پسماند از مبدا

اجرای  برای  تشویقی  طرح های  درباره  عزیزی 
تفکیک پسماند از مبدا توضیح داد: »مشوق های 
مختلفی را متفاوت از گذشته ایجاد کرده ایم که 
همین موضوع موجب استقبال شهروندان و سه 
برابر شدن افزایش مراجعه کنندگان شده است. 
امروز شهروندان در ازای تحویل پسماند خشک، 
گل دریافت می کنند و منزل شان بیمه می شود. 
همچنین فضایی برای بازی بچه ها در نظر گرفته 
شده که در ازای تحویل پسماند بچه ها می توانند 

در این مکان بازی کنند.«

کاهش ورودی آرادکوه تا ۱۰ درصد
 مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهر 
کارایی های  مهم ترین  از  یکی  همچنین  تهران 
این مراکز را کاهش حجم زباله های ورودی به 
 MRF آرادکوه دانست و افزود: »با افتتاح مرکز
آرادکوه کاهش  ورودی  از  تهران، 10 درصد  غرب 
درصد   ۲۵ ارزش  با  زباله  تفکیک  و  می یابد 
ترتیب می توانیم  این  به  پیدا می کند.  افزایش 
اقلام با ارزش پسماندی را به مدار تولید دوباره 
برگردانیم. همچنین در فاز دوم با سرمایه گذاری 
1000 میلیارد تومانی، دستگاه ها و تکنولوژی های 
روز را مستقر خواهیم کرد تا این مراکز آسیبی 
برای شهروندان نداشته باشد.« او همچنین درباره 
انتشار بوی نامطبوع در این مراکز  نگرانی برای 
عنوان کرد: »هشت مجموعه به عنوان محل تخلیه 
زباله در تهران فعالیت می کنند که هیچ شکایتی در 
خصوص آنها وجود ندارد. مجموعه فعلی نیز چهار 
ماه است که تست سرد آن در حال انجام است 
و شکایتی وجود نداشته و در حقیقت با توجه به 
این که روش های سنتی انتقال کنار گذاشته شده 
و با توجه به بهره برداری از شیوه های نوین، دیگر 

انتشار بو در این مراکز وجود ندارد.«

تصفیه شیرابه ها و کاهش بوی نامطبوع 
مراکز  مدیریت پسماند

رئیس  پیرهادی،  مهدی  مراسم  این  ادامه  در 
تهران  اسلامی شهر  کمیسیون سلامت شورای 

غرب  در   MRF مجموعه  ویژگی های  از  یکی 
تهران را بدون بو بودن آن خواند و گفت: »یکی از 
ویژگی های این مراکز فشرده سازی پسماندهای 
ریجکتی است که از این طریق کاهش شیرابه 
را امکان پذیر می کند. این در شرایطی است که 
قبلا شیرابه و بوی نامطبوع ناشی از مدیریت این 
پسماندها مشکلات  بسیاری را برای شهروندان 
مرکز  این  افتتاح  با  امروز  اما  می کرد؛  ایجاد 
انتشار  شاهد  و  می شود  انجام  شیرابه  تصفیه 
کمترین بوی نامطبوع خواهیم بود.« او ادامه داد: 
»در دو سال آینده بیش از ۸0 درصد زباله های 
شهر تهران در همین ایستگاه های میانی تفکیک 
خواهند شد و درصد قابل توجهی از زباله انتقالی 
برای دفن در آرادکوه کاهش پیدا خواهد کرد.« 
کارخانه های  سایر  به  همچنین  مسئول  این 
و  »تکمیل  گفت:  و  کرد  اشاره  پسماند  حوزه 
بهره برداری از آنها در دستور کار قرار گرفته از جمله 
برای  تهران  بزرگی در  به مجموعه  آنها می توان 
بازیافت خاک و نخاله اشاره کرد که به زودی به 
بهره برداری خواهد رسید. همچنین کارخانه ای در 
حوزه تولید برق برنامه ریزی شده تا ظرف سه 
به عنوان مجموعه ای بزرگ در این  آینده  سال 

حوزه به افتتاح برسد.«

مراکز MRF زیر ذره بین مطالعات
 محیط  زیستی

مدیر کل محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری 
تهران نیز از تدوین و تایید برنامه مدیریت محیط  
اثرات  ارزیابی  انجام مطالعات  دنبال  به  زیست 
داد. شینا  زیستی مجموعه MRF خبر  محیط 
انصاری، مدیرکل محیط زیست شهرداری تهران 
اثرات  ارزیابی  »مطالعات  گفت:  رابطه  این  در 
بازیابی  خط  یا   )MRF( مرکز  زیستی  محیط 
مواد پسماند یا تجهیزات بازیافت مواد زائد جامد، 
کوهک منطقه ۲۲ به دنبال اجرای مصوبه شورای 
به  تهران  شهرداری  الزام  و  تهران  شهر  اسلامی 
انجام مطالعات محیط زیستی طرح های عمرانی 
و زیربنایی شهر تهران، مورد مطالعه قرار گرفته 
است.«  مدیر کل محیط زیست و توسعه پایدار 
شهرداری تهران ادامه داد: »با پیگیری های اداره 
تعاملات  و  پایدار  توسعه  و  زیست  محیط  کل 
انجام شده با سازمان مدیریت پسماند شهر تهران، 
زیستی  محیط  اثرات  ارزیابی  جامع  مطالعات 
مراکز MRF شهرداری تهران در حال انجام است 
که اولین مطالعات انجام شده مربوط به مرکز 
کوهک است«. به گفته انصاری در این مطالعات 
 MRF جنبه های مختلف محیط زیستی مراکز
مورد بررسی قرار گرفته اند و برنامه مدیریتی برای 
کاهش اثرات سوء محیط زیستی این مراکز تهیه 
و تدوین شده است که با نظارت و پایش اداره 
کل محیط زیست و توسعه پایدار این موضوعات 
پیگیری خواهد شد تا ضمن کمک به مدیریت 
پسماند شهری، رضایت شهروندی نیز از ایجاد این 

مراکز تامین شود.

وعده مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهر تهران:

مرکز مدیریت یکپارچه پسماند
حجم زباله آرادکوه را کم می کند
نخستین مرکز مدیریت یکپارچه پسماند شهری )MRF( و ۵۵ غرفه دریافت پسماند خشک 
در سطح شهر تهران به بهره برداری رسید

۶ هزار میلیارد بودجه 
طرح های ناتمام 

مدرسه سازی
به گفته سرپرست سازمان نوسازی مدارس 
 6 معادل  رقمی  بودجه  لایحه  در  کشور، 
هزار میلیارد تومان از محل فروش املاک 
مازاد آموزش و پرورش برای تامین اعتبار 
و  استان  همان  در  نیمه تمام  طرح های 
به گزارش  است.  یافته  اختصاص  محل  
نشستی  در  خان محمدی  حمیدرضا  مهر، 
مدرسه ساز  خیرین  جامعه  محل  در  که 
»مدرسه سازی  گفت:  شد،  برگزار  کشور 
نیز  دولت  که  است  مردمی  جریان  یک 
است.«  حرکت  این  حامی  و  آن  کنار  در 
خان محمدی با اشاره به اینکه مشارکت در 
بحث مدرسه سازی فقط بحث مالی نیست؛ 
افزود: »فرهنگ کار خیر مدرسه سازی یک 
تمام  دربردارنده  که  است  جامع  فرایند 
علمی.  فرهنگی،  اجتماعی،  موضوعات 
آن  باید  رو  این  از  است.  و…  اخلاقی 
تقویت  مدرسه  که  چرا  کنیم  تقویت  را 
و  زندگی  نشاط،  امید،  صدای  و  می شود 
پیشرفت از مدارس به گوش می رسد.« او 
در ادامه جامعه خیرین مدرسه ساز کشور 
نظام  سازی  مردمی  نماد  بزرگترین  را 
کرد:  عنوان  و  دانست  اسلامی  جمهوری 
وزارت  ستاد  از  بازدید  در  جمهور  »رئیس 
تاکید  مقوله  این  بر  پرورش  و  آموزش 
برای  راهبردی  سند  شد  مقرر  و  داشتند 
پیشبرد این رویکرد تدوین و تهیه شود.« 
از  اینکه حمایت  بر  تاکید  با  خان محمدی 
برنامه های  از  جریان خیری مدرسه سازی 
اصلی ماست، بیان کرد: »تحول و پیشبرد 
این جریان نیازمند تقویت مجامع استانی 
تمرکز  با  امیدواریم  شهرستان هاست،  و 
بهبود  و  اصلاح  و  تصمیم گیری ها  بر 
در  جهش  و  مسائل  حل  شاهد  فرایندها 
مدرسه سازی باشیم.« سرپرست سازمان 
کشور  مدارس  تجهیز  و  توسعه  نوسازی، 
پیوسته  هم  به  و  جامع  شبکه  ایجاد 
در  برنامه های  از  را  مدرسه ساز  خیرین 
طرح  »این  و گفت:  برشمرد  اقدام  دست 
که در یک سامانه جامع اطلاعات خیرین 
ساخت  دست  در  پروژه های  ساز،  مدرسه 
مشارکت  با  شده  بهره برداری  مدارس  و 
این عزیزان را داشته باشیم و با اطلاعات 
دانش آموزی بر مبنای آمایش سرزمینی 
نظر  جلب  موجب  می تواند  دهیم،  پیوند 
اجرای کارها شود.«  روند  بهبود  و  خیرین 
خان محمدی مولدسازی را یکی از راه های 
کمبود  جبران  برای  شده  پیش بینی 
توسعه  و  برای ساخت  نیاز  اعتبارات مورد 
سرپرست  برشمرد.  آموزشی  فضاهای 
سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
دغدغه های  به  اشاره  با  همچنین  کشور 
پیگیری  ضرورت  بر  مدرسه ساز  خیرین 
موارد مطروحه از جمله روش های نوین در 
طراحی و ساخت به منظور کاهش قیمت 
تمام شده و تسریع در بهره برداری، مسئله 
اعتبار  تأمین  و  بهداشتی  سرویس های 
دولت  سهم  تقدم  با  مشارکتی  پروژه های 
و  آموزش  مازاد  املاک  فروش  موضوع  و 
پرورش برای این منظور تاکید کرد. ناصر 
مدرسه ساز  خیرین  جامعه  رئیس  قفلی 
اینکه  به  با اشاره  نیز در این جلسه  کشور 
خیرین  تعهدات  برابری   ۲ رشد  ظرفیت 
کرد:  تصریح  دارد،  وجود  مدرسه ساز 
به  پرداخت  خیرین  دغدغه  »مهمترین 
پروژه های مشارکتی  در  موقع سهم دولت 
پیگیری  در  با جدیت  امیدواریم  است که 
اجرایی شدن لایحه فروش املاک مازاد با 
فرمانداران  و  استانداران  و  دولت  حمایت 
و راهکارهایی در زمینه تامین و تخصیص 
به موقع اعتبارات این مسائل حل و فصل 
مدرسه ساز  خیرین  جامعه  رئیس  شود.« 
کارگیری  به  ضرورت  بر  همچنین  کشور 
ساخت  و  طراحی  در  نوین  روش های 
فضاهای آموزشی که منتج به سبک سازی، 
از  بهره برداری  در  تسریع  و  ارزان سازی 

کرد. تاکید  می شود،  پروژه ها 

تامین پایدار 
آب شرب اصفهان 
در نیمه دوم امسال

استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  سخنگوی 
اصفهان از تأمین پایدار آب شرب اصفهان در 
نیمه دوم امسال خبر داد.  به گزارش ایسنا 
استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  سخنگوی 
وجود  نگرانی  »جای  کرد:  اعلام  اصفهان 
ندارد و تا زمان شروع بارش ها در دی ماه و 
افزایش ظرفیت سد، این شرکت به وظیفه 
شرب  آب  پایدار  تامین  خصوص  در  خود 
عمل خواهد کرد. تاکید می شود که ذخیره 
فصل  ابتدای  تا  قطعاً  زاینده رود  سد  فعلی 
بارش برای تأمین آب شرب کافی است و در 
صورت همراهی همگان و مدیریت مصرف 
بهینه آب قطعاً مشکلی در تامین پایدار آب 

آمد.«  نخواهد  به وجود  شرب 

تهران روزانه  ۶ هزار تن زباله تولید می کند که پای ۵ هزار ۲۰۰ تن آن به آرادکوه باز می شود. نیمی از این کوه زباله دفن و باقی تفکیک 
و سوزانده می شوند. اما این رقم هنوز از آرزوی شهرداری تهران برای کاهش زیر ۳۰ درصدی دفن زباله در پایتخت فاصله دارد. همین 
نکته و الزام شهرداری برای دفن فقط ۱۰ درصد زباله ها، مقدمه ای شد که مرکز مدیریت یکپارچه پسماند افتتاح شود. این مرکز با ظرفیت 
۷۵۰ تنی در سه منطقه ۲۲، ۲۱ و ۵ شهرداری تهران به شکل حداکثری تفکیک زباله انجام می دهد تا از حجم ورودی زباله به آرادکوه 

تا ۱۰ درصد بکاهد.

استاندار همدان: 
مدیریت استان، 
درصدد است تا با ارائه 
طرح های پدافندی، 
مانع تکرار بروز چالش 
آبی شود

اصلاح  ضرورت  بر  همدان  استاندار 
همدان  آب  توزیع  شبکه  بازسازی  و 
طرح  »دو  گفت:  و  کرد  تاکید 
همدان  آب  تامین  برای  پدافندی 
گرفته  نظر  در  اضطراری  شرایط  در 
شده است.« به گزارش مهر، علیرضا 
آب  مدیر  با  جلسه  در  قاسمی فرزاد 
و  کشور  عامل  غیر  پدافند  سازمان 
برخی مدیران صنعت آب و فاضلاب 
تا  »متاسفانه  کرد:  بیان  کشور، 
پدافندی  طرح  هیچ  پیش  چندی 
وجود  همدان  آب  تأمین  برای 
استان،  مدیریت  بنابراین  نداشت؛ 
طرح های  ارائه  با  تا  است  درصدد 
چالش  بروز  تکرار  مانع  پدافندی، 

شود.« آبی 
با  اینکه  به  اشاره  با  استاندار همدان   
بعدی  فازهای  انجام  دنبال  جدیت 
افزود:  هستیم،  همدان  به  آبرسانی 
»اتمام تصفیه خانه مهاجران و افزایش 
ظرفیت پمپاژ، گام های اصلی است که 

انجام شود.«  زودی  به  باید 
آب  تأمین  برای  اینکه  بیان  با  او 
طرح  دو  اضطراری،  شرایط  در 
گرفته  نظر  در  مؤثر  و  مهم  پدافندی 
حوزه  »در  کرد:  عنوان  است،  شده 
نیز  سال  سرد  فصول  در  گازرسانی 
طراحی های لازم جهت تامین پایدار 

اینکه  ضمن  است؛  شده  انجام 
نیاز  همدان  آب  توزیع  اصلاح شبکه 
این موضوع در  دارد که  بازسازی  به 

دارد.«  قرار  کار  دستور 
شرایط  آینده پژوهی  جلسه،  این  در 
تأمین و چگونگی مصرف آب شهر و 
استان همدان، مورد بحث و بررسی 
طرح های  گرفت.  قرار  کارشناسی 
ویژه حفر  به  پدافندی در حوزه آب 
و  اضطراری  تأمین  چاه  حلقه   ۳0
چاه های  برخی  کف شکنی  و  احیا 
اورهال  ادامه  در  و همچنین  موجود 
همدان،  پمپاژ  ایستگاه های  کردن 
سامانه های  کردن  جایگزین 
هدایت  و  جمع آوری  گندزدایی، 
جمله  از  آب های سطحی  و  سیلاب 
پدافند  حوزه  در  که  بود  مباحثی 
نظر  تبادل  و  بحث  مورد  آب  تامین 
ضمن  گرفت.  قرار  جلسه  اعضای 
درخواست  به  بنا  شد  مقرر  اینکه 
کشور،  عامل  غیر  پدافند  سازمان 
همدان  استان  تجربه  به  توجه  با 
مجموعه  آبی،  چالش  دوران  در 
اقدامات مدیریتی استان، به عنوان 
موفق  عملیاتی  مطالعاتی  مورد  یک 
عامل کشور  غیر  پدافند  سازمان  به 
کشور  بحران  مدیریت  سازمان  و 

شود. ارائه 

شبکه توزیع آب همدان، باید اصلاح شود

|  
آنا

  |

آگهی مناقصه عمومی
)دو نوبته – یک مرحله  ای(

شهردار ی قزو ین در نظر دارد نسبت به خر ید بیمه  نامه  ها ی مورد نیاز خود به شرح ذ یل از محل اعتبارات داخلی شهرداری 
قزوین و بر مبنای قانون برگزاری مناقصات با شرا یط مندرج در اسناد مناقصه و با بهره  گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )www.setadiran.ir(، از طریق برگزاری مناقصه عمومی با شرکت های بیمه دارای صلاحیت اقدام نماید. متقاضیان 

می توانند پس از انتشار آگهی جهت اطلاع و دریافت اسناد مناقصه به آدرس اینترنتی فوق مراجعه نمایند.

۱- بیمه نامه مسئولیت مدنی جامع شهردار ی و سازمان  ها ی 
وابسته در قبال اشخاص ثالث.

كاركنان  قبال  در  كارفرما  مدنی  مسئولیت  بیمه  نامه   -۲
)كاركنان ادار ی و اجرا یی(.

سازمان  ها،  شهرداری،  پرسنل  گروهی  عمر  بیمه  نامه   -۳
مؤسسات و کارگاه  های وابسته.

۴- بیمه  نامه   حوادث گروهی پرسنل شهرداری، سازمان ها،  
مؤسسات و کارگاه های وابسته.

سازمان  ها،  شهردار ی،  اموال  آتش سوز ی کلیه  بیمه  نامه   -۵
مؤسسات و کارگاه  های وابسته.

۶- بیمه  نامه درمان تکمیلی پرسنل شهرداری، سازمان  ها، 
مؤسسات و کارگاه  های وابسته.

۷- بیمه نامه آتش سوز ی مربوط به جا یگاه  های سوخت 
.CNG

۸- بیمه  نامه مسئولیت کارفرما در قبال اشخاص ثالث مربوط 
.CNG  به جا یگاه  های سوخت

۹- بیمه  نامه شکست ماشین  آلات مربوط به جا یگاه  های 
.CNG  سوخت

۱۰- بیمه  نامه مسئولیت مدنی کارفرما در قبال اشخاص 
ثالث مربوط به دهکده حیوانات

طریق  از  صرفا  مناقصه  برگزاری  است،  ذکر  شایان 
کلیه  و  می  باشد  دولت  لکترونیکی  ا تدارکات  سامانه 
مناقصه،  اسناد  دریافت  شامل  مناقصه  فرآیند  مراحل 
قیمت،  پیشنهاد  ارسال  مناقصه،  در  شرکت  از  انصراف 
بودن،  برنده  پذیرش  برنده،  به  اعلام  پاکات،  بازگشایی 
مذکور  سامانه  بستر  در   ... و  سامانه  تعرفه  پرداخت 

می  باشد.
پاکات "ب" و "ج" می بایست در قسمت مربوطه سامانه ستاد 

)www.setadiran.ir( بارگذاری گردند .
هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه می  باشد. تلفن تماس: 

۳۳۲۳۹۲۸۳
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/0۸/0۸
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/0۸/0۹

نوبت اول

مهدی صباغی-  شهـردار قزو ین
شناسه آگهی: 1402216

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
آذربایجان غربی: از کل حجم ذخیره 
مخازن سدهای بارون و زولا به 
ترتیب 1۳ و 16 درصد پر بوده که 
درصد بسیار پایینی است

 مراکز )MRF( با فشرده سازی 
پسماندهای ریجکتی، کاهش شیرابه 
را امکان پذیر می کنند و با تصفیه 
شیرابه، کمترین بوی نامطبوع منتشر 
می شود

خبر

بی آبی ۶۷ درصد از سدهای آذربایجان غربی
منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل  گفته  به 
از حجم مخازن  درصد  غربی، 6۷  آذربایجان 
سدهای در حال بهره برداری استان، خالی از 
دستگاهی  مجید  مهر   از  نقل  به  است.  آب 
درباره وضعیت ذخایر آب پشت سدهای این 
استان گفت: »در مهرماه امسال حجم ذخیره 
سدهای مخزنی در حال بهره برداری استان با 
۳۳ درصد پرشدگی به 6۴۸ میلیون مترمکعب 
رسیده است.« او وقوع خشکسالی های اخیر، 
کاهش بارندگی های جوی و کاهش حجم آب 

ورودی به مخازن سدها را از دلایل کم شدند 
ذخیره مخازن سدها برشمرد و افزود: »مهرماه 
سال جاری 6۷ درصد از حجم مخازن سدها 
این موضوع در سدهای  بود که  از آب  خالی 
آغ چای،  قنبری،  شهید  ماکو،  بارون  مخزنی 
دریک و زولای سلماس بسیار بارز و مشهود 
بوده به طوری که از کل حجم ذخیره مخازن 
 16 و   1۳ ترتیب  به  زولا  و  بارون  سدهای 
درصد پر بوده که درصد بسیار پایینی است.« 
آزادسازی  مشکلات  و  موانع  به  دستگاهی 

انهار  و  رودخانه  و حریم  بستر  قانونی  حدود 
در  مالک  حضور  »عدم  افزود:  و  کرد  اشاره 
اراضی تحت تصرف در زمان آزادسازی، امتناع 
از تحویل گرفتن اخطاریه، مقاومت متصرفین 
در حین عملیات اجرا و ایجاد درگیری، اعطای 
مراجع  سوی  از  متصرفین  به  مجوزهایی 
غیرصالح بدون استعلام از آب منطقه ای، عدم 
اطلاع از مباحث بستر و حریم منابع آبی، وجود 
اماکن وابسته به بخش های حقوقی و دولتی 
واقع در بستر رودخانه، عدم تامین اعتبار جهت 

اطلاع  عدم  و  سراسری  ساماندهی  عملیات 
مالکین از حدود قانونی رودخانه ها بخشی از 
موانع پیش روی آزادسازی حدود قانونی بستر 
و حریم رودخانه به شمار می رود.« او درباره 
استان  در  غیرمجاز  چاه های  حفر  مدیریت 
گفت: »با توجه به استقرار و فعالیت تعداد 60 
اکیپ گشت و بازرسی از منابع آب در سطح 
دستگاه   100 گذشته  سال  سه  طی  استان، 
حفاری غیرمجاز و در شش ماه ابتدایی سال 
جاری، ۴0 دستگاه حفاری غیرمجاز )مجموعاً 
1۴0 دستگاه( توسط گروه های گشت و بازرسی 
منابع آب با مشارکت عوامل انتظامی توقیف و 
به پارکینگ انتقال داده شده است.« مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی با اشاره 

به به چالش های پر و مسدود کردن چاه های 
غیرمجاز در استان گفت: »در سه سال گذشته 
در مجموع یک هزار و ۲۸6 حلقه چاه غیرمجاز 
و در شش ماه ابتدایی سال جاری ۲۹0 حلقه 
چاه غیرمجاز پر و مسدود شده است. تاخیر در 
ابلاغ برنامه عملیاتی و اعتبارات مصوب سالانه 
طرح تعادل بخشی، عدم تخصیص کامل و به 
موقع اعتبارات مصوب و تخصیص به صورت 
سه  تا  دو  سررسید  با  اسلامی  خزانه  اسناد 
طرح،  قراردادهای  مطالبات  انباشت  و  ساله 
به دلیل ارتباط مستقیم انسداد چاه غیرمجاز 
و  اجرایی  مقامات  ورود  و  مردم  معیشت  با 
مجلس،  نمایندگان  جمله  از  استان  سیاسی 

بخشی از این چالش ها است.«
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زاهدان 

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی سیستان و بلوچستان از پیشرفت ۷۵ 
درصدی فاز جدید مرمت قلعه رستم در شهرستان هامون 

خبر داد.
اظهار  ایرنا  با  مجتبی سعادتیان روز شنبه در گفت وگو 
داشت: قلعه رستم شهرستان هامون با اعتباری بیش از 
هشت میلیارد و ۸۸0 میلیون ریال در حال مرمت است. 
وی بیان کرد: این فاز از مرمت قلعه رستم شهرستان 
هامون ۷۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و پیش بینی 

می شود تا نیمه آذرماه امسال به پایان برسد.
میراث فرهنگی،  اداره کل  میراث فرهنگی  معاون 
گردشگری و صنایع دستی سیستان و بلوچستان ادامه 
داد: اقداماتی که در این عملیات در حال انجام است 
خشتی،  دیوار  اجرای  خاک برداری،  و  پی یابی  شامل 
دوخت و دوز و استحکام بخشی دیوارهای فرسوده بنا، 
بخش  در  اندود کاهگل  اجرای  خشتی،  طاق  اجرای 

می شود. قلعه  شاه نشین 
واقع  اثر در منطقه حوض دار  این  وی خاطرنشان کرد: 
شده، متعلق به سده های میانی اسلامی تا دوره صفویه 
بوده و در سال 1۳۹۳ با شماره ثبتی ۳1110 در فهرست آثار 

تاریخی ایران به ثبت رسیده است.
قلعه رستم با شکوه در حدود ۷0 کیلومتری جاده اصلی 
زابل به زاهدان )۷0 کیلومتری جنوب غربی شهر زابل( بعد 

از شهر سوخته خارج از جاده اصلی با طی مسافت چند 
صد متری قرار دارد.

بنای تاریخی قلعه رستم در منطقه حوض دار بنا شده و 
طبق گفته کارشناسان باستان شناسی اوج دوران شکوه 
است.  بوده  زمان سلسله صفویه  در  قلعه  این  رونق  و 
در این منطقه بقایای یک شهر باستانی با آجرکاری و 
ساختمان های متعدد و سردر ورودی، برج نگهبانی و 1۵ 

برج دفاعی وجود دارد.
شامل  رستم  قلعه  شاه نشین  ساختمان  اصلی  عناصر 
حیاط مرکزی، ایوان های شمالی و جنوبی، مجموعه  ای 
از اتاق های مختلف در اطراف حیاط مرکزی، ساختمان 
حاکم  نشین و ساختمان امنیتی در سه  طبقه که متصل 

به مجموعه است.
در برخی از اتاق های این قلعه پنجره  های مشبک مانندی 
با قرار دادن خشت ها در کنار یکدیگر به وجود آمده و 
از  از وضعیت طبیعی  با استفاده  باروی قلعه  حصار یا 
شرق به غرب با نقشه چندضلعی نامنظم ساخته شده، 
قلعه بر اساس نقشه از پیش تعیین شده انجام شده 
با این توجه که ضلع شمالی قلعه بادشکن مناسبی در 
مقابل بادهای 1۲0 روزه معروف سیستان داشته باشد. 
بخش شرقی قلعه و روبه روی شاه نشین یخدان قرار دارد 
که شامل یک فضای مدور نسبتا وسیعی به ارتفاع ۵ متر 

از سطح زمین است.

مرمت قلعه رستم منطقه سیستان 
با پیشرفت ۷۵درصدی در حال انجام است

 مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان شمالی گفت: لاشه یک قلاده پلنگ به 
وسیله یکی از اهالی چناران شهر بجنورد مشاهده شد و علت مرگ در دست بررسی 
است. رضا شکاریان روز شنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: مدیر حفاظت 
محیط زیست شهرستان بجنورد و کارشناسان امروز در محل حضور پیدا کردند و 
موضوع را بررسی می کنند. وی تصریح کرد: هنوز علت مرگ این پلنگ و سایر 

جزئیات آن برای ما مشخص نیست.
کوه های  بیشتر  اضافه کرد:  شمالی  خراسان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
استان زیستگاه پلنگ است اما پارک ملی ساریگل در اسفراین از پرتراکم ترین 

ارزشمند در جهان محسوب می شود.   این گونه  زیستگاه های 
چناران، شهری با ۸۵6 خانوار و جمعیت در حدود چهار هزار نفر از توابع بخش 

مرکزی شهرستان بجنورد است.
بر اساس این گزارش مشاهده پلنگ در خراسان شمالی در سال های اخیر زیاد 
بوده است ولی آمار دقیقی از این گونه در دسترس نیست و مسئولان می گویند 
که تکرار این مشاهدات نشان می دهد که جمعیت این گونه وحشی در این 

خطه مناسب است.

مدیر امور آب ناحیه سبزوار گفت: تغییر اقلیم و بروز پدیده خشکسالی در کنار 
برداشت بی رویه از منابع آب زیرزمینی، دشت سبزوار را در ردیف دشت های 

ممنوعه و بحرانی استان قرار داده است.
و  عمیق  چاه  حلقه   ۴61 داشت:  اظهار  ایرنا  با  و گو  گفت  در  توسلی   جواد 
نیمه عمیق کشاورزی در دشت سبزوار وجود دارد که همه ساله سفره های آب 

پیدا می کند. افت  بدون جبران جایگزینی،  زیرزمینی آن 
جبران ناپذیر  خسارات  بروز  بر  علاوه  خشکسالی،  بحران  تداوم  افزود:  وی 
به  آسیب  و  زمین  فرونشست  زیرزمینی،  های  سفره  افت  و  آبی  منابع  به 

داشت. خواهد  پی  در  را  مناطق  برخی  در  زیرساخت های کشاورزی 
توسلی گفت:در راستای حفظ منابع آبی، هوشمندسازی چاه های کشاورزی در 
کنار انسداد چاه های غیرمجاز از اقدامات موثر سالیان گذشته بوده که به وسیله 

مدیریت امور آب ناحیه سبزوار اجرا شده است.
حوزه  در  و ششتمد  داورزن  جوین، جغتای، خوشاب،  سبزوار،  6 شهرستان 
عملکرد امور آب ناحیه سبزوار قرار دارند که 1۸ درصد کل منابع آبی خراسان 

رضوی را در خود دارند.

 سرپرست معاونت امور زیربنایی و حمل و نقل شهرداری یزد از انجام تمهیدات لازم 
جهت جلوگیری از سیل احتمالی در شهر یزد در زمستان سال جاری خبر داد.

»محمد رسول طهماسبی« ضمن اشاره به گزارشات هواشناسی مبنی بر احتمال بارش 
سنگین در زمستان سال جاری، اظهار کرد: یکی از دغدغه های جدی این روزهای 
شهرداری یزد، احداث دو سیل بند جدید در بالا دست شهر، حفر چاه های جذبی، 
ساخت و ترمیم مسیل رودخانه مرکزی جهت جلوگیری از وقوع سیل یا آب گرفتگی 

در سطح شهر است که به طور جد در حال پیگیری است.
وی در نشستی با حضور مدیران مناطق، معاونان عمرانی مناطق و مدیر ستاد مدیریت 
بحران شهرداری، گفت: با توجه به اهمیت و ارزش بالای بافت تاریخی یزد و جلوگیری 
از فرونشست بافت فرسوده، شهرداری منطقه تاریخی موظف به تامین اعتبار برای 
حفر 110 میله چاه جذبی شد و همچنین ترمیم دیواره مسیل رودخانه مرکزی در بین 

بلوار شهید بهشتی تا بلوار شهید صدوقی هم بر عهده این منطقه قرار گرفت.
سرپرست معاونت امور زیربنایی و حمل و نقل شهرداری یزد در ادامه اظهار داشت: 
از  استحکام بخشی، لایروبی و نخاله برداری سیل بندهای موجود در چهار نقطه 

بالادست شهر یزد در حال انجام است.

لاشه یک قلاده پلنگ 
در چناران شهر بجنورد پیدا شد

وضعیت دشت آبی سبزوار
ممنوعه و بحرانی شده است

انجام تمهیدات لازم برای جلوگیری 
از سیل احتمالی در شهر یزد

| بجنورد | | خراسان رضوی  | | یزد |
افزایش کیفیت فضای 

سبز  شهر کرمان
با مدیریت متمرکز  

کرمان - شهردار کرمان گفت: افزایش کیفیت فضای 
سبز و رضایت نیروی انسانی از نتایج و مزایای مدیریت 
متمرکز فضای سبز شهری در سازمان سیما، منظر و 
سعید  است.  کرمان  شهرداری  شهری  سبز  فضای 
شعرباف، در حاشیه نشست نهایی هم اندیشی و بررسی 
مسائل مربوط به مدیریت متمرکز فضای سبز شهری، 
به  کرمان،  فضای سبز شهر  قرارداد  پایان  به  اشاره  با 
انعقاد  با  فضای سبز،  متمرکز  مدیریت  بررسی شیوۀ 
نظارت  و  مدیریت  و  همیاری ها  سازمان  با  قرارداد 
شهری  سبز  فضای  و  منظر  سیما،  سازمان  مستقیم 
چندین  تاکنون،  و گفت:  اشاره کرد  شهرداری کرمان، 
جلسه مفصل در شورای اسلامی شهر و شهرداری در 
این خصوص برگزار شده است. وی ادامه داد: امروز نیز 
این نشست برای نهایی و قطعی شدن مسائلی مانند 
نیروهای انسانی، ردیف  بودجه، ماشین آلات و تجهیزات 
مورد نیاز و تصمیم گیری در این خصوص برگزار شد. 
از نتایج این تغییر را افزایش رضایت  شهردار کرمان، 
نیروی انسانی، افزایش کیفیت فضای سبز و مدیریت 
متمرکز فضای سبز در شهر کرمان دانست و گفت: قطعاً 
اثرات آن، در یک بازه میان مدت، در شهر قابل مشاهده 
است. معاون خدمات شهری شهردار کرمان نیز در این 
نشست گفت: این اتفاق برای شهر کرمان و شهرداری، 
اتفاق مبارکی است که باعث رضایت نیروهای شهرداری 

و افزایش کیفیت کار می شود.

شرکت گاز گیلان موفق 
به کسب رتبه دوم جشنواره 

شهید رجایی شد 
گیلان - به گزارش روابط عمومی گاز گیلان، عیسی 
جمال نیکویی مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان در 
خصوص دریافت تندیس جشنواره شهید رجایی، اظهار 
داشت: این جایزه به جهت عملکرد شایسته در زمینه 
گازرسانی و ارائه خدمات ارزنده به مردم، به شرکت گاز 
اهدا شده است.وی با قدردانی از همت و تلاش کلیه 
کارکنان شرکت گاز در راه کسب این افتخار بزرگ گفت: 
یک سازمان با فعالیت و مشارکت همه نیروهای خود 
به موفقیت می رسد و بی تردید یکایک پرسنل در کسب 
این جایگاه برتر نقش آفرین بوده اند.جمال نیکویی با 
قدردانی از نگاه ویژه مسئولین این جشنواره به عملکرد 
شرکت گاز اظهار داشت: برگزاری جشنواره شهید رجایی 
موجب ایجاد فضای رقابتی و ارتقای سطح کمی و کیفی 

عملکرد سازمان ها شده است.

كسب رتبه نخست برق 
منطقه ای گیلان در جشنواره 

شهید رجایی 
شرکت برق منطقه ای گیلان با کسب بیشترین امتیاز در 
مجموع شاخص های عمومی و اختصاصی ارزیابی عملکرد 
دستگاه  میان ۵۴  در  رجایی(  شهید  )جشنواره  سالانه 
اجرایی استانی به مقام اول دست یافت. ارزیابی عملکرد 
قانون  اساس  بر  ساله  هر  اجرایی کشور  دستگاه های 
مدیریت خدمات کشوری و آیین نامه و دستورالعمل های 
از سوی  اختصاصی  و  عمومی  بعد  دو  در  تدوین شده 
سازمان اداری و استخدامی کشور انجام و از دستگاه های 
برگزیده توسط استاندار تقدیر می شود. در این جشنواره 
استانی، شرکت برق منطقه ای گیلان در ارزیابی عملکرد 
استان گیلان، در میان  اجرایی  سال 1۴00 دستگاه های 
امتیازات  مجموع  در  را  اول  رتبه  اجرایی،  دستگاه   ۵۴
به  عملکرد  ارزیابی  اختصاصی  و  عمومی  شاخص های 
خود اختصاص داده و برای سومین سال پیاپی به عنوان 
دستگاه اجرایی برتر و برگزیده استان گیلان معرفی شد. 

مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای اردبیل از کاهش 

محسوس حجم ذخیره آب 
در سد یامچی در اثر مصرف 
بی رویه آب خبر داد و تاکید 
کرد: در صورت نبود مدیریت 
مصرف آب، با تنش آبی در 

استان مواجه خواهیم شد

محمد توکلی، مازندران -  جلسه بررسی مسائل 
پیش روی رودخانه صفارود با حضور شهردار، رئیس 
اداره آب شهرستان رامسر در محل شهرداری این 
شهر برگزار شد. امینی شاد شهردار رامسر در این 
رودخانه ها  مدیریت   و   برنامه ریزی  گفت:  دیدار 
بایستی واحد و متولی امور رودخانه ها باید مشخص 
در  نعمت اند  شهر  برای  رودخانه ها  چرا که  باشد. 
این صورت وضعیت موجود نشان دهنده ذهن  غیر 

است. مغشوش 
در  هستید  جریان  در  همان طوری که  وی گفت: 
از تک هسته ای خارج  رامسر  آینده شهر  سال های 
خواهد  هسته ایی  دو  رودخانه،  ساماندهی   با  و 
شد.  خواهد  اضافه  گردشگری  مقاصد  به  و  شد 
باغ سی هکتاری و بلوار معلم یکی از اصلی ترین 
می شود  محسوب  رامسر  گردشگری  قطب های 
که در همین راستا رودخانه صفارود هم باید یک 
مقصد گردشگری در نظر گرفته شود که خدا رو شکر  
مدیران قبلی نسبت به  مطالعات بستر و آرام سازی 
انجام  را  اقدامات شایانی  و تثبیت بستر رودخانه 

ادامه  در  شاد  امینی  است.  تقدیر  جای  دادند که 
افزود: حدود 1۵0 میلیارد تومان هزینه برای برید، 
بروزرسانی  نهایتا  و  لاستیکی  سد  و  جداره سازی 
نظر  از  که  شده  پیش بینی  رودخانه   مطالعات 
مدیریت شهری، سرمایه گذاری محسوب می شود.
 شهردار رامسر همچنین عنوان کرد: برای رودخانه 
صفارود در بحث ترمیم برید عرضی پشت کشتارگاه 
در خیابان شهدا یک میلیارد و ۵00 میلیون تومان و 
برای  برید عرضی انتهای کوچه شهید قلیزاده همین 
مبلغ بودجه پیش بینی شده که از منابع داخلی و 
استانی  با اخذ مشاور در مرحله برگزاری مناقصه 

هستیم که انشاالله این روزها اجرایی خواهد شد.
بستر،  توپوگرافی  افزود:  پایان  در  شاد  امینی 
انجام  پهپاد  وسیله  به  صفارود  رودخانه  حریم 
گرفته تا فضای گردشگری که در نظر گرفته شده 
را بتوانیم فعال کنیم  و مشاور ترافیکی و معماری 
هم اخذ شده تا مسیر پیاده راه و مسیر دوچرخه 
و مباحث گردشگری رودخانه صفارود را در دست 

باشیم. داشته  اقدام 

اردبیل  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل  اردبیل-  
بی رویه  اردبیلی در مصرف  به شهروندان  با هشدار 
آب از کاهش حجم آب ذخیره شده در سد یامچی 

اردبیل خبر داد.
علی حیدری اناری ۷ آبان در جلسه کمیته مدیریت 
منطقه ای  آب  شرکت  غیرعامل  پدافند  و  بحران 
از  مصرف  الگوی  رعایت  لزوم  بر  تاکید  با  اردبیل 
سوی شهروندان گفت: میزان مصرف آب بالا رفته 
آب  بی رویه  مصرف  از  شهروندان  است  و ضروری 

کنند. خودداری 
وی  از کاهش محسوس حجم ذخیره آب در سد 
یامچی در اثر مصرف بی رویه آب خبر داد و تاکید 
کرد: در صورت نبود مدیریت مصرف آب، با تنش 

آبی در استان مواجه خواهیم شد.
مانور  برگزاری  اشاره  با  ادامه  در  اناری  حیدری 
به  کرد:  خاطرنشان  یامچی  سد  در  سیل  کنترل 
به  و  غیرعامل  پدافند  هفته  گرامیداشت  مناسبت 

و  بررسی  کارکنان،  آمادگی  ارتقای  و  حفظ  منظور 
رفع نقاط ضعف و تقویت نقاط قوت، مانور کنترل 
سیل در سد یامچی توسط گروه پدافند غیرعامل و 
مدیریت بحران شرکت آب منطقه ای اردبیل طراحی 

می شود. اجرا  و 
هدف  اردبیل  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
را  غیرعامل  پدافند  در  مانورها  نوع  این  اجرای  از 
با  مواجهه  چگونگی  و  احتمالی  خطرات  شناسایی 
وقوع  هنگام  در  احتمالی  خسارات  تا  دانست  آنها 

برسد. حداقل  به  طبیعی  حوادث 
آمادگی دستگاه های  ارتقای  لزوم  بر  وی همچنین 
احتمالی  حوادث  با  مقابله  جهت  مانور  در  درگیر 
اعضای  بین  هماهنگی  ایجاد  گفت:  و  تاکید 
مدیریت بحران و پدافند غیرعامل و شناخت بیشتر 
داشتن  نگه  به کار  آماده  و  یکدیگر  ظرفیت های  از 
این  اهداف  دیگر  از  موجود  تجهیزات  و  تأسیسات 

است. مانور 

جلسه بررسی مسائل پیش روی رودخانه صفارود رامسر برگزار شد

مدیرعامل آب منطقه ای اردبیل خبرداد:

کاهش حجم آب ذخیره شده در سد یامچی اردبیل

شهردار رامسر گفت: حدود 1۵0 
میلیارد تومان هزینه برای برید، 

جداره سازی و سد لاستیکی 
و نهایتا بروزرسانی مطالعات 

رودخانه  پیش بینی شده 
که از نظر مدیریت شهری، 

سرمایه گذاری محسوب می شود

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
اراضی  نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آئین  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1۴0160۳1۹0۹10001۵۹-  1۴01/۲/11 هیات اول موضوع قانون تعیین 
عنبرآباد  ملک شهر  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
از  آبادی فرزند على بشماره شناسنامه 16۵ صادره  ابراهیم میرزاده سعید  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۴6۸0 متر مربع پلاک - فرعی از ۲۷0 - اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک - فرعی از ۲۷0 اصلی قطعه یک واقع در عنبرآباد اراضی ده چیل میانجوها خریداری از مالک رسمی آقای محمد 
اقتداری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسل یم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول :1۴01/0۷/۲۳
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴01/0۸/0۸

 مصیب حیدریان 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک عنبرآباد

شماره : ۱۴۰۱۶۰۳۲۶۰۳۴۰۰۱۰۸۰ -     تاریخ : ۱۴۰۱/۰۷/۱۹
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان همدان 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک همدان - ناحیه دو 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اراضی و ساختمانهای فاقد  ثبتی و  نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  آئین  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ 
سند رسمی - برابر رای شماره 1۴0160۳۲60۳۴000۴0۳ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک - همدان ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای مرادعلی بیگدلی فرزند علی شیر بشماره شناسنامه ۵01۷ صادره از همدان در شش دانگ یک باب خانه 
بمساحت  ۲1۷/۷۴ متر مربع پلاک ۲۴۲۷ فرعی از ۹-  اصلی واقع در حومه بخش دو حوزه ثبت ملک همدان ناحیه 
دو خریداری )مع الواسطه ( از مالک رسمی آقای حاج احمد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید،  
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول:: 1۴01/0۷/۲۳
تاریخ انتشار نوبت دوم:  : 1۴01/0۸/0۸

سلگی  حمید 
رئیس ثبت اسناد و املاک
میم الف ۱۱۴۸ / شناسه آگهی: ۱۳۹۳۰۰۷
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1۴0160۳1۹0۹10011۳۹ -1۴01/۵/1۹ هیات اول موضوع قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات 

مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی سالاری تمینو فرزند عباس به شماره شناسنامه ۲1۹ صادره از عنبرآباد در ششدانگ 

یک باب خانه به مساحت ۲۴۷ متر مربع پلاک - فرعی از۴۵ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک – فرعی از ۴۵- 

اصلی قطعه یک واقع در عنبرآباد شهرک خداآفرین خریداری از مالک رسمی آقای عباس امیری محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 

مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 

اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴01/0۷/۲۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴01/0۸/0۸

مصیب حیدریان
  رئیس ثبت اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  

و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1۴0160۳1۹0۹100161۹ -1۴01/6/۲۳ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا امیری جبالبارزی فرزند محمد  به شماره شناسنامه ۲ صادره 
از عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت 1۴۹۳1 متر مربع پلاک - فرعی از۳۵۲ - اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک –فرعی از ۳۵۲- اصلی قطعه ۳  واقع در عنبرآباد روستای حاجی آباد  بخش ۳۴ کرمان  خریداری 
از مالک رسمی خانم  فرخنده امیری  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول:0۸ /1۴01/0۸
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴01/0۸/۲۳

 مصیب حیدریان 
 رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1۴0160۳1۹0۹1000۷۹۸ -1۴01/0۴/1۳ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم  نگین برخوری مهنی فرزند غلامرضا  به شماره شناسنامه 
6060۲۳61۸۹ صادره از عنبرآباد در ششدانگ زمین مشتمل بر ساختمان  به مساحت ۲۷۹ مترمربع پلاک - فرعی از 
۴۳ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک –فرعی از ۴۳- اصلی قطعه یک واقع در اراضی خضرآباد عنبرآباد خریداری از 
مالک رسمی آقای  یداله بادپر )صدیقی نژاد(  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴01/0۸/0۸

 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴01/0۸/۲۳
 مصیب حیدریان

 رئیس ثبت اسناد املاک 

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقا/خانم ایران ملکشاهی .با استناد دو برگ استشهادیه گواهی امضا شده منضم 
به تقاضای کتبی دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه و مدعی است 
اصلی  از ۴۵  به شماره ۳6۵۲۳1 تحت پلاک 1۵۴۹و 1۷۲فرعی  ای  دفترچه  مالکیت  سند 
واقع در بخش ۲ متعلق به ایران ملکشاهی میباشد که بعلت جابجائی مفقود گردیده است و 
همچنین برابر بخشنامه شماره ۹1  /۲۳۵11مورخ ۲۹ / 1 / 1۳۹1پلاک 1۵۴۹و 1۷۲ به علت دو پلاکه بودن به 
پلاک ۵۸۵1 فرعی از ۴۵ اصلی استاندارد سازی گردید و یا با بررسی دفتر معلوم شد سند مالکیت اولیه ذیل  
ثبت ۲۸۲۷ صفحه 11۸جلد ۲1 بنام ایران ملکشاهی ثبت و صادر و تسلیم شده است که برابر سند قطعی 
۲۲۷۴6مورخ 10 / ۴ / 1۳۵۹ دفترخانه ۸ بنام ایران ملکشاهی ثبت گردیده است  .دفتر املاک بیش از این 
حکایتی ندارد لذا باستناد تبصره یک ماده 1۲0 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی و 
متذکر می گردد هر کسی نسبت به ملک  مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود می باشد بایستی ظرف مدت 10 روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند 
مالکیت یا سند معامله ای به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم اعتراض در مهلت مقرر و یا 
وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم 

آن به متقاضی اقدام خواهد شد.
صید آقا نجفوند دریکوندی 
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد
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آگهی مفقودی نوب

آگهی مفقودی 

آگهی مفقودی 

آگهی مفقودی 

آبی   ۱۴۰۱ مدل  زامیاد  ون  کامیونت  سبز  برگ 
و   M۲۴۸۹۴۴۳۳M موتور  شماره  به  رنگ 

به   NAZPL۱۴۰TN۰۶۶۹۱۴۷ شماره شاسی
شماره پلاک ۶۷ ق ۵۴۷ ایران ۳۷ متعلق به 
مرتضی زنجانی زاده فرزند حسین مفقود و از 

است.  ساقط گردیده  اعتبار  درجه 

سند کمپانی و برگ سبز سواری پژو ۴۰۵GLX-XU۷ مدل 
 ۱۲۴K۰۲۲۸۰۹۸۱۳۹۲ نقره ای - متالیک رنگ به شماره  موتور

و شماره شاسی NAAM۰۱CA۰DK۶۲۴۳۳۶ به شماره 
پلاک۱۸ ن ۸۲۸ ایران ۶۵ متعلق به محمد شرفی بجگان 
فرزند مختار مفقود و از درجه اعتبار ساقط گردیده است .

با  زنی  ساچمه  سلاح کالیبر  حمل  مجوز 
شماره ۱۶۴۶۹۱ بنام یونس دریکوندی با 
کد ملی ۴۸۵۰۰۱۶۴۴۸ مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مدل۱۳۹۵  شیرکوه  سیکلت  موتور  مدارک  کلیه 
مشکی رنگ به شماره موتور ۲۵۱۸۹۴۱ و شماره بدنه 
متعلق   ۲۵۷۴۷-۸۱۷ پلاک  شماره  به   ۹۵۱۶۱۹۰
ملی ۵۳۶۹۷۲۶۸۹۲  شماره  به  سرکوهی  چراغ  به 

. است  اعتبار ساقط گردیده  از درجه  و  مفقود 
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۲۴1۹ پیاپی  شماره  شانزدهم       سال       1۴01 آبان   ۸ یکشنبه   

payamema.adv@gmail.com :ایمیل سازمان آگهی ها
Khabar.payamema@gmail.com  :ایمیل تحریریه

@payamema
www.payamema.ir @payamema

روابط عمومی: زهره فرسنگی                09391999161
دفتر تهران:   ۲84۲1910 - 0۲1

سرپرستی استان ها:   ۲84۲1910 -0۲1  داخلی 1

تماس مدیرمسوول: 
0۲1 - 88019846

آیین نامه اخلاق حرفه ای پیام ما:
www.payamema.ir/akhlagh

توزیع: نشرگستر  )0۲161933000(

چاپ تهران: شاخه سبز  )0۲533444۲56(

امور اداری: شیوا کرمیامور استان ها و سایت: فاطمه صمدیان   0919۲769839

/  تلفن:  3۲487477-034نشانی : کرمان، میدان آزادی، خیابان شهید بهشتی، شهید بهشتی 10، نبش شرقی ۲

روزنامه سیاسی – اجتماعی
صاحب امتیاز و مدیرمسئول: 

 روح الله خدیشی 
 سردبیر: امین شول سیرجانی

 مدیر هنری: تیوا صمدیان  

 دبیر آنلاین: سینا قنبرپور
 دبیر عکس: یاسر خدیشی 

 دبیر میراث فرهنگی و محیط زیست: مهتاب جودکی
 دبیر منابع طبیعی، آب و انرژی: فاطمه باباخانی

دبیر سیاسی: علیرضا کیان پور

خبرنگار میراث فرهنگی: فاطمه علی اصغر
 خبرنگار میراث فرهنگی و محیط زیست: فروغ فکری

 منابع طبیعی و جامعه محلی: ستاره حجتی
 صفحه آخر: صدف سرداری رفسنجانی

 شهر: سوگل دانائی 

 شبکه های اجتماعی: فاطمه آقاملایی
 صفحه آرایی: ندا صفاریان

رتبه روزنامه پیام ما :40.4     گروه: 4
نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده

و لزوما دیدگاه روزنامه نیست. 
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برداشت زرشک در خراسان جنوبی/ عکس از امیرحسین رادنیا

عکس:  مهر

ماهم این هفته برون رفت و به چشمم سالیست

حالِ هجران تو چه دانی که چه مشکل حالیست

مردم دیده ز لطفِ رخِ او در رخِ او

عکس خود دید، گمان برد که مِشکین خالیست

می چکد شیر هنوز از لبِ همچون شکرش

گرچه در شیوه گری هر مژه اش قَتّالیست

ای که انگشت نمایی به کرم در همه شهر

وه که در کارِ غریبان، عَجَبَت اِهمالیست

بعد از اینم نَبُوَد شائبه در جوهرِ فرد

که دهانِ تو در این نکته خوش استدلالیست

مژده دادند که بر ما گذری خواهی کرد

نیتِ خیر مگردان که مبارک فالیست

کوهِ اندوهِ فراقت به چه حالت بکشد؟

حافظ خسته که از ناله تنش چون نالیست

حافظ

قلم  به  است  توسعه« کتابی  »معمای 
براساس  را  آن  افخمی که  اشرف  علی 
رشته   به  مالزی«  و  »ماهاتیر  تجربه 
در  نویسنده  است.  درآورده  تحریر 
»معمای  کتاب  مقدمه  از  بخشی 
توسعه«، با اشاره به سفری که در سال 
از  است،  داشته  مالزی  به کشور   ۲016
مشاهده  زندگی و تئوری های اقتصادی 
از  یکی  محمد«،  »ماهاتیر  حکمرانی  و 
در  اقتصادی  جدید  عصر  پیشگامان 
مالزی، سخن می گوید. هدف از بازدید 
علی اشرف افخمی، حضور بهم رساندن 
بانکداری  محوریت  با  کنفرانسی  در 
دیدار  آن،  حاشیه   در  که  بود  اسلامی 
تا  ترغیب کرد  را  او  محمد،  ماهاتیر  با 

کند. آغاز  را  کتاب  این  نوشتن 
به گفته علی اشرف افخمی، اصلی ترین 
است که  بوده  این  محمد  ماهاتیر  کار 
و  تفاهم  توسعه،  سمت  به  را  مالزی 
فرهنگ اعتمادسازی در این کشور سوق 
داده تا مردم این کشور بتوانند با تکیه 
بر این سیستم، به نظام نوینی از ارزش 
پیگیری  با  و  پیدا کنند  اخلاق دست  و 
به  توسعه،  به  دستیابی  چشم انداز 
الگوسازی جهت ارائه  خود به عنوان یک 
بیان  به  بپردازند که  توسعه یافته  کشور 

ماهاتیر  شخص  و  افخمی  اشرف  علی 
تحقق  مالزی  در  امری  چنین  محمد، 

است. یافته 
و  فراز  از  حکایتی  توسعه«  »معمای 
دولت  مالزی،  که  است  نشیب هایی 
برای  اخیر  سال های  در  آن  مردم  و 
دستیابی به توسعه مطلوب خود تجربه 
کرده اند. نویسنده در این کتاب، مروری 
مالزی  اقتصادی  موقعیت  بر  کامل 
نمایی  همچنین  و  اخیر  سال  چند  در 
اجمالی از پیشرفت اقتصادی استثنایی 
این کشور در نتیجه  اجرای سیاست های 
این  می دهد.  ارائه  را  محمد  ماهاتیر 
محمد  ماهاتیر  نگرش  همچنین  کتاب 
جهان  رویارویی  شدن،  جهانی  مورد  در 
را  آنها  فرهنگی  تحول  و  مسلمانان  با 

می کند. بررسی 

| معمای توسعه | 
| علی اشرف افخمی |

| انتشارات: نیستان |

اگرچه  سینما«  خانه  »جشن  دومین  و  بیست  لغو  خبر 
نشده  اعلام  سینما  خانه  سوی  از  رسمی  طور  به  هنوز 
پیاپی  برای سومین سال  دارد که  وجود  تردیدهایی  اما 
به  می رسد.  گوش  به  رویداد  این  لغو  از  گمانه هایی 
جشن  دوره  آخرین  برگزاری  از  سال   ۳ مهر،  گزارش 
رویداد  این  دوره  یکمین  و  بیست  یعنی  ایران  سینمای 
که اعتبار و ارزش بسیار بالایی در بین سینماگران دارد، 
دومین  و  بیست  برگزاری  از  خبری  همچنان  و  می گذرد 
دومین  و  بیست  بود  قرار  نمی رسد.  به گوش  آن  دوره 
اما  برگزار شود   ۹۹ ایران در سال  بزرگ سینمای  جشن 
زمانی  به  جشن  این  برگزاری  کرونا  ویروس  شیوع  با 
دیگر موکول شد تا جامعه در شرایط مناسبی نسبت به 
۲ سال،  از گذشت  بعد  گیرد.  قرار  ویروس کرونا  شیوع 
شیوع  نهایت کاهش  در  و  واکسیناسیون سراسری  آغاز 
ویروس کرونا در کشور، خانه سینما رسماً اعلام کرد که 
ایران بی شک در سال  و دومین جشن سینمای  بیست 
اوایل آبان ماه برگزار  از پایان ماه صفر و در  1۴01 و بعد 
می شود و در همین راستا، فرهاد توحیدی به عنوان دبیر 
آنچه که  اما  شد.  انتخاب  خانه  دومین جشن  و  بیست 
دارد  تصمیم  سینما  خانه  مدیره  هیئت  است،  مشخص 
را برگزار نکند  ایران  نیز جشن بزرگ سینمای  تا امسال 
که البته یکی از دلایل برگزار نشدن این جشن می تواند 
ناآرامی های  از  و متأثر  دلیل شرایط موجود در کشور  به 
اخیر باشد. این خبر هنوز به صورت رسمی از سوی خانه 
سینما اعلام نشده است و باید دید این نهاد صنفی در 
چه زمانی به جمع بندی قطعی برای مساعد بودن شرایط 
برای شکستن طلسم برگزاری این رویداد مهم سینمایی 

فیلم  انتخاب  با هدف  خواهد رسید. جشن خانه سینما 
برگزار  سال  هر  سینما  هنرمندان  خود  توسط  سال  برتر 
می شود. بنیان داوری در این جشن این است که اعضای 
هر صنف، بهترین های رشته خود را انتخاب کنند. شیوه 
داوری اینگونه است که هر صنف حداقل یازده نفر را به 
داوران  می کند.  معرفی  خود  رشته  داوران  هیئت  عنوان 
همه فیلم های سال را که در سالن نمایش خانه سینما 
و  تماشا می کنند  نمایش گذاشته می شود،  به  آنها  برای 
رشته  نامزدهای  عنوان  به  را  فیلم  پنج  داوران هر صنف 
از  آنها  بعد  مرحله  در  می کنند.  معرفی  خود  تخصصی 
میان این پنج نامزد برنده نهایی را تعیین می کنند و در 
داوری  برای  متفاوتی  اندک  شیوه های  سال ها  از  برخی 

گرفته شده اند.  به کار 

|  سینمای ایران  |

|  تجسمی  |

|  سینمای جهان  | | تئاتر  |

گمان  عده ای  شد  اختراع  عکاسی  که  زمانی 
می کردند که همه هنرمندان را بیکار می کند و دیگر 
پرتره ای وجود نخواهد داشت. هوش مصنوعی را 
می توان با دنیای عکاسی در آن سال ها مقایسه 
کرد. اکنون این سوال درباره هوش مصنوعی به 
وجود آمده است که آیا آن را می توان هنر نامید؟
به گزارش هنرآنلاین، رسانه های اجتماعی از دیرباز 
مکانی برای هنرمندان برای به اشتراک گذاشتن 
آثار و دیدگاه خلاقانه شان بوده است. اما اکنون، 
ممکن است مجبور شوید دوباره به تصاویری که 
در توییتر و اینستاگرام خود می بینید نگاه کنید.

گاهی اوقات، این تصاویر ممکن است مانند یک 
نقاشی دیجیتال از یک منظره پر جنب و جوش به 
نظر برسند، و گاهی اوقات، ممکن است تصویری 
این  باشند. وجه اشتراک  از هنرپیشه یک فیلم 

یا قلم،  با قلم مو  نه  آنها  آنهاست.  تصاویر منشأ 
بلکه از طریق کد ایجاد شده اند.

 )AI art( هنر تولید شده توسط هوش مصنوعی
طی سال گذشته با استفاده از برنامه های رایانه ای 
 Stable و   DALL-E، Midjourney مانند 
اجتماعی،  رسانه های  پلتفرم های  در   Diffusion

است. داشته  بیشتری  محبوبیت 
اطلاق  برنامه هایی  به  مصنوعی  هوش  هنر 
می شود که مجموعه داده های عظیمی از تصاویر 
می شود  متصل  تصویر  هر  به  را که  متن هایی  و 
خود  متن  از  بتوانیم  تا  می کند  تحلیل  و  تجزیه 
برای تولید تصاویر جدید استفاده کنیم. اما بحث 
مصنوعی  هوش  هنر  از  استفاده  نحوه  مورد  در 

است. شده  آغاز  کم کم 
در حالی که این کار به عنوان یک راه سرگرم کننده 

شد،  آغاز  غریب  و  عجیب  تصاویر  تولید  برای 
برخی از هنرمندان نگرانی های خود را در مورد این 
مصنوعی  هوش  به  مردم  می کنند.  ابراز  فناوری 
می گویند که چه می خواهند، بار ها در آن تجدیدنظر 
می کنند و زمانی که در نهایت راضی شدند، ادعا 

می کنند که کار متعلق به خودشان است. 
هنر  آیا  است که  این  سوالی که مطرح می شود 
هوش مصنوعی هنر واقعی است؟ از نظر عده ای 
هنر شامل تکنیک و تمرین انسانی است که در 
احساس  آنها  می شود.  اعمال  هنری  آفرینش 
نقاشی های  یا  می کنند که طراحی دقیق طرح ها 
با فردی که جلوی کامپیوتر  دیجیتالی نمی تواند 
نشسته و چند کلمه را در ماشین تایپ می کند، 

شود. مقایسه 
با  بتوان  را  مصنوعی  هوش  هنر  پیدایش  شاید 
آن  مقایسه کرد.  شد،  اختراع  عکاسی  زمانی که 
موقع گفته می شد که عکاسی هنر واقعی نیست و 
فقط روی یک دکمه کلیک می کنید، اما با گذشت 

زمان عکاسی به عنوان یک هنر پذیرفته شد.
شاید  تاریخی،  سابقه  و  زیبایی شناسی  نظر  از 
اما  داد،  قرار  هنر  چتر  زیر  را  آثار  این  بتوان 
اشکالاتی  دارای  همچنان  ماشین ها  این 
بشر  خلقت  استاندارد های  با  را  آنها  هستند که 
غیرقابل مقایسه می کند و در برابر سوء استفاده 

می کند. آسیب پذیر 
هوش  هنر  درباره  دیدگاه هایی که  از  نظر  صرف 
این  در  می رسد  نظر  به  دارد،  وجود  مصنوعی 
آثار نیز وجود  دنیای دیجیتالی رو به رشد، این 
برای  بی اندازه ای  پتانسیل  و  داشت  خواهد 
لحاظ  از  هم  و  فنی  نظر  از  هم  آن،  مداوم  رشد 

دارد. وجود  اجتماعی 

دیزنی در سال ۲0۲۳ صد ساله می شود و 
این رویداد را با مجموعه ای از نمایشگاه ها، 
و  موسیقی  برنامه های  تجربی،  کارهای 
خاورمیانه  اروپا،  در  جدید  محصولات  ارائه 
گزارش  به  می گیرد.  جشن  آفریقا  و 
دیزنی  ریپورتر،  هالیوود  از  نقل  به  مهر 
از  اجراهایی  شامل  که  ویژه  برنامه ای  با 

بازیگران  حضور  با  و  پاریس  دیزنی لند 
اکتبر سال   16 اعلام کرد  بود،  »شیر شاه« 
به  و  می شود  ساله   100 این کمپانی  آینده 
با تمرکز  برنامه هایی که  با  همین مناسبت 
شده  خلق  شخصیت های  و  داستان ها  بر 
توسط این کمپانی ساخته می شود، جشنی 
در سال ۲0۲۳ ترتیب داده می شود. در این 

برنامه که در لندن برگزار شد، نیکول مورس 
مدیر بخش استراتژی بازاریابی دیزنی گفت 
از این طریق دومین قرن خلق جادو را آغاز 
از  مجموعه کنسرت هایی  برپایی  می کنیم. 
موسیقی های فیلم های دیزنی با ترانه هایی 
از فیلم هایی چون »دیو و دلبر«، »انکانتو«، 
در  پاپینز«  »مری  و  »جنگ ستارگان« 
سراسر بریتانیا که از ۳1 ماه می تا ۸ ژوئن 
تور  می شود،  برگزار  مختلف  شهرهای  در 
موسیقی در آلمان که از 1۳ آوریل در کیل 
 16 به  هفته   ۳ طول  در  و  می شود  شروع 
منطقه دیگر آلمان، سوییس و اتریش ادامه 
از  می رسد  پاریس  به  نهایت  در  و  می یابد 
جمله این برنامه هاست. برپایی نمایشگاهی 
که مهمانان را به سفری در گذشته دیزنی 
می برد و آنها را در داستان هایی که از سال 
می سازد  غوطه ور  شده  خلق  تاکنون   1۹۲۳
از تاریخ این کمپانی  و در آن صدها قطعه 
و  لباس ها  هنری، مصنوعات،  آثار  از جمله 
مختلف  فیلم های  به  مربوط  آثار  و  وسایل 
دیگر  از  می گیرد  قرار  دید  معرض  در 
برنامه هاست. این نمایشگاه ابتدا در آمریکا 
و سپس در مونیخ و سراسر اروپا و در پاییز 

می شود. برپا  لندن  در 

قرار  که  »گالیله«  نمایش  کارگردان 
بود آبان و آذر سال جاری در مجموعه 
برود، اعلام کرد  تئاتر شهر روی صحنه 
که این اثر نمایشی با توجه به شرایط 

شهاب الدین  نمی شود.  اجرا  فعلی 
»گالیله«  نمایش  کارگردان  حسین پور 
در  جاری  سال  پاییز  در  بود  قرار  که 
شهر  تئاتر  مجموعه  اصلی  سالن 

وضعیت  درباره  برود،  صحنه  روی 
از  پیش  گفت:  مهر  به  اثر  این  اجرای 
نمایش  بود  قرار  ویروس کرونا  شیوع 
»گالیله« را روی صحنه ببریم و ۳ ماه 
با  زمان  آن  امر  این  تمرین کردیم که 
با پایان  توقف تمرین ها میسر نشد و 
بار دیگر  تئاتر  تعطیلی دوران کرونایی 
نمایش  اجرای  و  تمرین  به  تصمیم 
تمرین های  پیش  ماه   ۵ از  گرفتیم. 
شرایط  سخت ترین  در  را  »گالیله« 
دوم  نیمه  بود  قرار  و  کردیم  شروع 
سال جاری نمایش را در سالن اصلی 
مجموعه تئاتر شهر روی صحنه ببریم. 
نمایش  بازبینی  مرحله  شد:  یادآور  او 
برگزاری  از  پس  و  انجام  »گالیله« 
نظارتی،  مسائل  بابت  جلسه  چندین 
اما  شد.  صادر  نمایش  اجرای  مجوز 
رخ  اخیر  ماه  یک  در  که  اتفاقاتی  با 
متوقف  نمایش  تمرین های  داد، 
عوامل  با  که  گفت وگویی  طی  و  شد 
این  به  متاسفانه  داشتیم  نمایش 
به شرایط  توجه  با  رسیدیم که  تصمیم 
فعلی و وضعیت کنونی اجراهای تئاتر، 
نمایش »گالیله« را روی صحنه نبریم. 

و  تمرین  بابت  کرد:  تأکید  حسین پور 
از  پیش  تا  »گالیله«  نمایش  تولید 
تومان  میلیون  صد  چند  آن  توقف 
که  شده ایم  مقروض  و  کردیم  هزینه 
راه  ادامه  خسارت  این  جبران  بدون 
با  جلساتی  رو  این  از  نیست.  ممکن 
که  داشتیم  نمایشی  هنرهای  مدیرکل 
مالی  خسارت های  اعلام کردند  ایشان 
ما را جبران می کنند و ما پیگیر تحقق 
تئاتر  هنرمند  این  هستیم.  امر  این 
بر  تصمیمی  آیا  اینکه  درباره  پایان  در 
مقطع  در  »گالیله«  نمایش  اجرای 
طی  نه، گفت:  یا  هست  دیگر  زمانی 
مجموعه  ریاست  با  که  کتبی  توافق 
مقرر  است،  گرفته  شکل  شهر  تئاتر 
آبان  و  مهر  در  »گالیله«  نمایش  شد 
مجموعه  اصلی  سالن  در   1۴0۲ سال 
روی  شب   ۴۵ مدت  به  شهر  تئاتر 
نمایش  این  امیدوارم  برود.  صحنه 
بدون  و  آرام  مناسب،  شرایطی  در 
باشد  خوب  مردم  حال  که  التهاب 
زحمات  نتیجه  و  برود  صحنه  روی 
درخشان  و  پرتلاش  ساله گروه  چند 

بنشیند. ثمر  به  اثر،  این 

آیا هنر هوش مصنوعی، هنر واقعی است؟

۱۰۰ سالگی دیزنی نمایش »گالیله« 
مهر و آبان سال ۱۴۰۲ روی صحنه می رود

احتمال لغو برگزاری بیست و دومین 
»جشن خانه سینما«


